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 Kommunstyrelsens sammanträde den 10 april 2024 

Övriga närvarande 
Camilla Broo, kommundirektör 
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 
Mats Hermansson, samhällsbyggnadsdirektör 
Miray Tüysüz, lokalstrateg 
Michael Manolescu, lokalstrateg 
Anna Tengelin Skoog, biträdande kommundirektör §§ 1-7 
Torgny Hagelin, HR-direktör §§ 1-13 
Mona Birgetz, verksamhetsutvecklare §§ 1-13 
Ilona Klein Gullberg, ekonomichef §§ 1-3 
Ola Gävert, pressansvarig §§ 1-3 
Marco Borja Claure, IT-tekniker §§ 1-3 
Matilda Vigedal, tillförordnad kommunsekreterare 
Albin Ottosson (S), politisk sekreterare 
Alva Cedergren (S), politisk sekreterare 
Belinda Andersson (KD), politisk sekreterare 
Emil Holmlund (DP), politisk sekreterare 
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BEVIS  
om justering av kommunstyrelsens protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 10 april 2024 

Protokollet har justerats den  15 april 2024 

Anslaget sattes upp den 15 april 2024 

Anslaget tas ner den 7 maj 2024 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  6 maj 2024 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta ksf.registrator@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av föredragningslistan  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner föredragningslistan enligt utskickat förslag med 
följande kompletteringar: 

- Ärende 3, Årsredovisning 2023, kompletterades med handlingar den 19 mars och 
med reviderade handlingar den 2 april. 

- Ärende 4, Inriktningsbeslut för Solfagraskolan, kompletterades med ett reviderat 
tjänsteutlåtande den 25 mars. 

- Ärende 19, Valärenden, kompletterades med handlingar den 5 april. 

- Ärende 20, Månadsrapport för Huddinge kommun februari 2024, kompletterades 
med handlingar den 25 mars. 

 - Ärende 21, Månadsrapport för kommunstyrelsen februari 2024, kompletterades 
med handlingar den 25 mars. 

- Ärende 22, Anmälan av delegationsbeslut, kompletterades med handlingar den 5 
april.  

- Ärende 23, Meddelanden, kompletterades med handlingar den 5 april. 

- Ärende 24, Vidja - förnyat genomförandebeslut för allmänna anläggningar, 
kompletterades med ett reviderat tjänsteutlåtande den 9 april. 

 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 2   
    
    
 

 
 

Anmälan av jäv  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att ingen anmäler jäv. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 3   
    
Diarienummer KS-2024/20.181    
 

 
 

Årsredovisning 2023  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Årsredovisning 2023 för Huddinge kommun enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 8 mars 2024 godkänns. 

2. Av 2023 års resultat avsätts 33 mnkr till kommunens resultatutjämningsreserv. 

3. Över- och underskott i nämndernas driftbudget 2023 överförs enligt tabell 1 i 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 8 mars 2024 och 
redovisas under eget kapital. 

4. Överföringar av ej utnyttjad investeringsram för nämnderna år 2023 med 
motsvarande tillägg till investeringsbudgeten för 2024, godkänns enligt tabell 2 i 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 8 mars 2024. 

5. Natur- och stadsmiljönämndens driftbudget 2024 utökas med 12,2 mnkr avseende 
kapitalkostnader för investeringar i gator, vägar och lantegendomar. Tillskottet 
finansieras med omfördelning från finansförvaltningen. 

6. Kommunstyrelsens driftbudget 2024 utökas med 24,2 mnkr avseende 
kapitalkostnader för investeringar i gator och vägar. Tillskottet finansieras med 
omfördelning från finansförvaltningen. 

7. Kultur- och fritidsnämndens driftbudget 2024 utökas med 1,1 mnkr avseende 
kapitalkostnader för Snättringe konstgräs. Tillskottet finansieras med omfördelning 
från finansförvaltningen. 

8. Samhällsbyggnadsprojekten Orangea stråket, Lekplats Kungens kurva och 
Effektbelysning Kungens kurva avbryts. 

Kommunstyrelsens beslut 

Natur- och stadsmiljönämndens ram utökas med 0,5 mnkr för att bekämpa invasiva 
arter. Tillskottet finansieras med reserverade medel för oförutsett. 

 
Sammanfattning 
Kommunkoncernens resultat uppgick till 217 mnkr år 2023 (efter 
bokslutsdispositioner och skatt). Kommunens årsresultat enligt det ekonomiska målet 
(resultat exklusive exploaterings- och realisationsvinster) uppgår till 297 mnkr, vilket 
motsvarar 4,0 procent av skatt, generella statsbidrag och kommunalekonomisk 
utjämning. Detta är 225 mnkr högre än budget, vilket främst förklaras främst av 130 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  8 (56) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

mnkr högre skatteintäkter och outnyttjade reserverade medel för tillkommande 
lokaler. Med exploaterings- och realisationsvinster är kommunens resultat 390 mnkr. 
Kommunens bolag och övriga juridiska personer redovisade ett underskott, vilket 
framför allt beror på energibolagens tekniska problem. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Karl Henriksson (KD), Love Bergström (M), Nujin 
Alacabek (V), Carl-Otto Engberg (L), Felix Byström (SD) och Petra Asplund 
Eriksson (ekonomidirektör) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras 
avslutad. 
 
Propositioner 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
 
Protokollsanteckningar 
Karl Henriksson (KD), Love Bergström (M) och Carl-Otto Engberg (L) anmäler en 
gemensam protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Nujin Alacabek (V) och Felix Byström (SD) anmäler varsin protokollsanteckning 
som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
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Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: KS-2024/20.181 

PROTOKOLLSANTECKNING 
KOMMUNSTYRELSEN 

Ärende 3. Årsredovisning 2023 

När Socialdemokraterna och deras stödpartier för första gången på sexton år 

presenterar en årsredovisning för sitt styre över Huddinge kommun, är det 

mest dramatiska att invånarantalet minskar för första gången sedan 

åtminstone 1950 – statistiken från tiden innan 1950 är mer svårtillgänglig. 

Dessutom är det inte någon marginell förändring utan befolkningen minskar 

med nästan 600 personer, jämfört med den prognostiserade ökningen om 

840 personer.  

Med tanke på Huddinge kommuns uttalade mål att vara en av de tre mest 

populära kommunerna i länet manar utvecklingen till eftertanke och 

omprövning av den förda politiken. 

Ett grundläggande ställningstagande är att Huddinge måste planera och 

bygga de bostäder som faktiskt efterfrågas, däribland småhus. Den i särklass 

största nettoutflyttningen sker till Haninge kommun, där en avgörande 

faktor är just möjligheten för familjer att bosätta sig i småhus.  

En annan viktig faktor som Huddinge kommun behöver prioritera är 

tryggheten. Vi kan konstatera att kommunen på punkt efter punkt får 

försämrade resultat i medborgarundersökningar när det gäller tryggheten 

utomhus. Även om vi med glädje kan konstatera att de åtgärder med fler 

trygghetskameror, fler ordningsvakter och fler trygghetsvärdar som vi 

initierade under förra mandatperioden nu har resulterat i att det inte längre 

finns några öppna drogscener i kommunen, ser vi ett fortsatt behov av ökade 

resurser – något vi också gav i vårt budgetförslag. 

För att vara en attraktiv kommun är det avgörande att Huddinge erbjuder 

god kommunal service, vilket inkluderar en högkvalitativ skolverksamhet. 

Det är oroande att elevernas resultat har försämrats jämfört med tidigare år 

och att inga av de uppsatta målen har uppnåtts.  

När det gäller andelen elever i åk 9 med godkänt betyg i alla ämnen som 

ingått i elevens utbildning har den sjunkit på ett år från 81,1 procent 2022 

till 77,2 procent 2023 (SCB och Skolverket). Från att ha legat i paritet med 

snittet för Stockholms län ligger Huddinges elever nu rejält under snittet. 

Tittar man enbart på de kommunala skolorna ser det ännu sämre ut där 

andelen sjunkit från 78,2 procent till 72,3 procent. Denna utveckling är 

allvarlig och kräver uppmärksamhet.   

Vision, mål och plan för bättre kunskapsresultat lyser helt med sin frånvaro 

hos Socialdemokraterna och det resterande vänsterstyret i kommunen. 

Ett annat kännetecken för en attraktiv kommun är dess förmåga att låta 

invånarna bestämma över sina egna liv. Tyvärr ser vi hur vänsterstyret 



successivt begränsar valfriheten inom olika områden. För att attrahera fler 

invånare till Huddinge måste vi ge dem makten att fatta beslut om sina liv, 

inklusive valet av kommunal service.  

För att Huddinge kommun ska bli en attraktiv kommun att bo i behövs 

också en plan för hur skattesatsen ska kunna bli konkurrenskraftig. Tyvärr 

saknas den ambitionen nu helt sedan Socialdemokraterna med sina 

stödpartier tog över makten. Det är också oroande att den budgetdisciplin 

som tidigare präglat kommunens förvaltning under borgerligt styre nu börjar 

ersättas av ett ekonomiskt kaos som påminner om tidigare perioder när 

Socialdemokraterna styrt. Trots att vissa nämnder räddats av större statliga 

bidrag, går nämnderna totalt sett med stora underskott. Kommunen kan och 

bör inte bygga sin verksamhet på att regeringen ska rädda dem utan behöver 

bygga på egen kompetens och egna medel. 

Huddinge kommun ser tyvärr på många sätt ut att vara på väg i fel riktning. 

Det behövs en kursändring. Vi arbetar för att erbjuda medborgarna ett 

tydligt, tryggt och frihetligt alternativ i valet 2026, men är oroade över att 

väljarna inte verkar orka vänta så länge på en förändring av politisk riktning 

och redan idag röstar med fötterna genom att flytta från kommunen.

Love Bergström (M) Carl-Otto Engberg (L) 

Karl Henriksson (KD) 
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Datum: 2024-04-10 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 3: Årsredovisning 2023 

På den positiva sidan visar Huddinge kommun fortsatt upp starka finansiella 
resultat. Ett resultat som överstiger det budgeterade är dock inte enbart positivt 
då det även innebär att det antingen finns potential att leverera mer kommunal 
verksamhet eller sänka skatten för invånarna. 

Vad gäller övriga målområden ser Sverigedemokraterna den nuvarande 
målstrukturen som problematisk. Å ena sidan har målområdena överlag en hög 
grad av uppfyllnad, å andra sidan ser vi inte att det har en positiv påverkan på 
visionen om att vara en av de tre populäraste kommunerna att bo, besöka och 
verka i. Om måluppfyllnaden är hög samtidigt som det inte leder till att vi närmar 
oss visionen innebär det att det antingen finns problem i hur bedömning av 
måluppfyllnad sker eller att målstrukturen är fel. För Huddinge kommun förefaller 
det vara en blandning av båda. 

Genomgående för de olika målområdena är att ett fåtal av indikatorerna uppnår 
etappmålen, samtidigt som målen bedöms som delvis uppfyllda. I flertalet fall 
utvecklas Huddinge sämre än våra jämförelsekommuner. 

Syftet med att ha en målstruktur och att följa upp den är inte att bortförklara 
dåliga resultat eller försköna dem. Syftet är att förändra arbetssättet så att vi på 
riktigt uppfyller dem och därmed går i riktningen mot den långsiktiga visionen. 

Av den anledningen påbörjade Sverigedemokraterna arbetet med att ta fram en 
ny målstruktur för kommunen i samband med årets budget. För att målen ska ha 
en tydligare koppling till visionen och leda till att verksamheterna arbetar i 
enlighet med vad invånarna efterfrågar. 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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Datum: 2024-04-10 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 3-Årsredovisning 2023 

Huddinge är på väg åt rätt håll. Efter 16 år av borgerligt styre har 
kommunen äntligen fått en ny ledning. Vänsterpartiet ingår inte i denna 
ledning och driver en självständig politik. Samtidigt kan vi inte bortse från 
det faktum att Huddinge länge behövt en kursändring.  

Vänsterpartiet anser att det förpliktigar när Huddinge säger sig utgå från 
Agenda 2030 och målen om social, ekonomisk och ekologisk hållbarhet. 
Därför behövs det en tydlig och förändringsinriktad politik som tar grön 
omställning, socialt ansvarstagande och ekonomisk stabilitet på allvar.  

Social hållbarhet 
Huddinge har fortfarande en högre andel kvinnor än män som är 
långtidssjukskrivna. Detta är en fråga som nu belysts i en utredning och vi 
hoppas att de föreslagna åtgärderna ska kunna implementeras och 
kompletteras på ett sätt som sänker sjukskrivningstalen, särskilt bland 
kvinnor. Huddinge kommun ska vara en attraktiv arbetsgivare som tar 
ansvar både för egen personal och för att upphandla tjänster och varor av 
företag som har schyssta villkor. Krav bör exempelvis ställas på 
kollektivavtalsliknande villkor. De stora barngrupperna i förskolan och för 
stora klasser i skolan utgör arbetsmiljöproblem som behöver kommas åt 
för att den arbetsrelaterade utmattningen ska kunna minska. Skolan måste 
dessutom bli mer likvärdig för att alla barn ska kunna få tillgång till lika bra 
utbildning oavsett vart i kommunen man bor. 

Huddinge har också en bostadsmarknad som inte är till för alla och 
segregationen är uppenbar. Det behöver byggas fler billiga hyresrätter, inte 
bara för att leva upp till Sverigeförhandlingen utan också för att ta ett 
långsiktigt ansvar för att Huddinge är en del av en växande storstadsregion 
med ett växande behov av bostäder. När vi bygger ska det vara klimatsmart 
och gärna i klimatsmarta material så som trä, men även återbruk. 
Säkerheten på våra byggarbetsplatser är också en viktig aspekt i detta och 
där menar vi att Huddinge måste börja använda det avtal man har med ett 
bolag för att kontrollera säkerheten på byggarbetsplatser. 

De kommande åren behöver Huddinge kommun också ta krafttag mot 
mäns våld mot kvinnor och hedersrelaterat våld- och förtryck. ska vara 
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PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Vänsterpartiet har exempelvis i överenskommelse med Mittenstyret 
initierat en reform för att inleda ett arbete med att förverkliga en 
handlingsplan för grund- och gymnasieskolan mot hedersrelaterat våld- 
och förtryck.  

Ekonomisk hållbarhet 
För Vänsterpartiet är skattesatsen aldrig ett självändamål. Kommunen ska 
aldrig ta ut mer skatt av sina medborgare än vad som är nödvändigt, 
samtidigt ska man heller inte underfinansiera välfärden. Vi menar att den 
budget som är framtagen för 2024 med plan för 2025–2026 lämnar mycket 
att önska. Framför allt anser vi att det är problematiskt att inte ge full pris- 
och lönekompensation till samtliga nämnder. En förment satsning som 
underskrider behovet av pris- och lönekompensation äts i praktiken upp av 
pris- och löneökningar och blir därmed ingen satsning alls egentligen. Vi 
budgeterade på ett annat sätt i vårt budgetförslag och med Vänsterpartiets 
budget hade Huddinge haft mer stabila finanser och en välbehövlig 
förstärkning till välfärdsverksamheterna. Effektiviseringar tenderar ofta, 
även om tanken i regel är god på pappret, att landa i nedskärningar i 
verksamheterna i verkligheten. 

Ekologisk hållbarhet 
När det gäller ekologisk hållbarhet har Vänsterpartiet delvis en annan syn 
än Mittenstyret uppvisar. Vi menar exempelvis att det är oförenligt med 
Agenda 2030 att bygga Tvärförbindelse Södertörn, inte göra större 
ansträngningar för att återställa våtmarker och rena våra sjöar eller att 
göra ingrepp i våra naturreservat. Den ekologiska hållbarheten bör också 
ses i ljuset av inköp och upphandlingar där det måste finnas tydligare 
kravspecifikationer för att upphandla varor och tjänster utifrån parametrar 
som utgår från att lämna minsta möjliga koldioxidfotavtryck.  

Nujin Alacabek Robert Forsman 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 4

Diarienummer KS-2024/112.109 

Reviderad avfallsplan 2021–2030 och reviderade 
avfallsföreskrifter för kommunerna Botkyrka, Haninge, 
Huddinge, Nynäshamn och Salem 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Reviderad avfallsplan 2021–2030, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings
tjänsteutlåtande daterat den 14 februari 2024, antas.

2. Reviderade avfallsföreskrifter, bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings
tjänsteutlåtande daterat den 14 februari 2024, antas.

3. Reviderade Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljö, bilaga 4
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 februari 2024,
antas.

Sammanfattning 
Under 2023 har den för Botkyrka, Haninge, Huddinge, Nynäshamn och Salems 
kommuner gemensamma renhållningsordningen bestående av Avfallsplan 2021–2030 
och Avfallsföreskrifter genomgått en översyn och textmässig revidering. Detta har 
gjorts mot bakgrund av de förändringar i lagstiftningen som började gälla inom 
området 2024. Översynen och revideringen av renhållningsordningens dokument har 
varit ett samarbete mellan SRV återvinning AB och kommunerna. Arbetet har 
genomförts av en arbetsgrupp och en styrgrupp där handläggare och chefer med 
ansvar inom avfall och miljö från de fem olika ägarkommunerna och SRV funnits 
representerade. Inga förändringar har gjorts i texterna angående mål, mängder, 
åtgärder eller uppföljning. 

Ärendet sändes på remiss till natur- och stadsmiljönämnden som i sitt yttrande anser 
att Avfallsplan 2021–2030 och Avfallsföreskrifter ska antas samt påpekar att 
beträffande avfallsföreskrifterna finns det även möjlighet för kommunfullmäktige att 
flytta bestämmelserna om eldningsveckor från Lokala föreskrifter för att skydda 
människors hälsa och miljö till Avfallsföreskrifter. 

Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i natur- och stadsmiljönämndens förslag 
till beslut att renhållningsordningens dokument antas samt föreslår att 
eldningsveckorna flyttas från Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och 
miljö till Avfallsföreskrifter. 



KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SIDA 
10 (56) 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

Beslutet ska skickas till 
Natur- och stadsmiljönämnden 
SRV 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Huge Bostäder AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 5

Diarienummer KS-2023/2120.190 

Kartläggning av orsaker bakom sjukfrånvarotalen och förslag 
på åtgärder för att minska sjukfrånvaron  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Utredningen ”Kartläggning av orsaker bakom sjukfrånvarotalen och förslag på
åtgärder för att minska sjukfrånvaron”, bilaga 1, till kommunstyrelsens förvaltnings
tjänsteutlåtande daterat den 1 februari 2024, godkänns.

2. Utredningsuppdraget som gavs i Huddinge kommuns Mål och budget 2023-2025,
fastställd av kommunfullmäktige den 12 december 2022, § 8, ska anses utfört.

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen anslår från reserverade medel två miljoner kronor för
implementering av utredningens åtgärdsförslag.

2. Kommunstyrelsens förvaltning uppdras att återkomma till kommunstyrelsen den 2
oktober 2024 med följande:

a. En redogörelse av vilka konkreta åtgärder som har vidtagits för att minska
sjukfrånvaron i Huddinge kommun, sedan dess att kommunstyrelsen fattat
innevarande beslut.

b. En åtgärdsplan för det fortsatta arbetet baserad på de erfarenheter som gjorts
under implementeringen av utredningens förslag.

Sammanfattning 
Av Mål och budget 2023–2025 framgår att ”Personalens hälsa och trivsel ska 
långsiktigt främjas. Med trygga anställningsvillkor, en förbättrad arbetsmiljö och 
minskad sjukfrånvaro får personalen goda förutsättningar att utvecklas på jobbet”. 
Utifrån denna formulering har kommunstyrelsen fått i uppdrag att kartlägga orsaker 
bakom kommunens sjukfrånvarotal och vid behov föreslå åtgärder för att minska 
sjukfrånvaron. 

Framtagen utredning baseras huvudsakligen på kunskapsinhämtning, 
forskningsresultat, fakta, omvärldsbevakning och intervjuer med nyckelpersoner 
inom HR, i kommunen och i jämförelsekommuner. 

Utredningsdirektivet är avgränsat till beskrivning av nuläge och börläge i Huddinge 
kommun genom kartläggning av sjukfrånvaro i kommunen och i ett antal utvalda 
kommuner i länet. Utredningen föreslår strategiska och operativa åtgärder för att 
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kunna sänka sjukfrånvaron i kommunen samt för att möta inriktningen om 
personalens långsiktiga hälsa och trivsel. Utredningen identifierar konkreta 
arbetsmetoder, så som införandet av en förstärkt rehabiliteringsprocess samt 
utbildningsinsatser till chefer. Två miljoner kronor har avsatts i reserverade medel för 
att minska sjukfrånvaron. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Karl Henriksson (KD), Nujin Alacabek (V), Carl-Otto 
Engberg (L), Love Bergström (M), Jelena Drenjanin (M) och Tomas Selin (C) yttrar 
sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Propositioner 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Love Bergström (M) och Tomas 
Selin (C) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut och bilagt ordförandeförslag. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut och bilagt ordförandeförslag och finner att så är 
fallet. 

Protokollsanteckningar 
Karl Henriksson (KD) och Nujin Alacabek (V) anmäler varsin protokollsanteckning 
som biläggs protokollet. 

Love Bergström (M) och Carl-Otto Engberg (L) anmäler en gemensam 
protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Ekonomiavdelningen på kommunstyrelsens förvaltning 
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ORDFÖRANDEFÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: KS-2023/2120 

Ärende 5. Kartläggning av orsaker bakomsjukfrånvarotalen 
och förslag på åtgärder för att minska sjukfrånvaron 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut, tilläggsyrkande 

Kommunstyrelsens förvaltning uppdras att återkomma till kommunstyrelsen 

(2024-10-02) med följande;  

1. en redogörelse av vilka konkreta åtgärder som har vidtagits för att

minska sjukfrånvaron i Huddinge kommun, sedan dess att

kommunstyrelsen fattat innevarande beslut.

2. en åtgärdsplan för det fortsatta arbetet baserad på de erfarenheter

som gjorts under implementeringen av utredningens förslag.

Motivering 

Personalens hälsa och trivsel ska långsiktigt främjas och sjukfrånvaron ska 

minska. Med trygga anställningsvillkor och en förbättrad arbetsmiljö får 

personalen goda förutsättningar att utvecklas på jobbet.  

Just därför tillsatte Mittenstyret i mål och budget för 2023 en utredning som 

skulle kartlägga orsakerna bakom Huddinges höga sjuktal. Av samma skäl 

reserverade Mittenstyret också 2 miljoner kronor under 2024, för att så snart 

som möjligt kunna vidta de åtgärder som man genom utredningen bedömer 

som mest relevanta och effektiva i arbetet mot den höga sjukfrånvaron. 

Uppdraget att minska sjukfrånvaron är en del av Mittenstyrets gemensamma 

reform med Vänsterpartiet. 

Utredningsuppdraget har också en tydligt feministisk inriktning och ska 

särskilt belysa och åtgärda kvinnors högre sjukfrånvaro. Dels då det främst är 

kvinnodominerade yrken som är drabbade av den högre sjukfrånvaron, men 

också för att Huddinge har den högsta skillnaden i sjukfrånvaro mellan män 

och kvinnor bland de jämförelsekommuner som utredningen har tittat närmre 

på. 

Mittenstyret går nu vidare med de strategiska och operativa åtgärder som 

beskrivs i förvaltningens tjänsteutlåtande. Det handlar både om att arbeta 

förebyggande för att sjukfrånvaron inte ska uppstå från första början, men det 

handlar också om att arbeta med rehabilitering för de medarbetare som redan 

hamnat i längre perioder av sjukfrånvaro.  
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ORDFÖRANDEFÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

Genom att mer systematiskt och intensivt arbeta med olika former av 

friskfaktorer kan vi förbättra personalens arbetsmiljöer och i längden sänka 

sjukfrånvaron. I nära samverkan med de berörda verksamheterna, 

yrkesgrupperna och deras fackliga representanter är vi övertygade om att 

kommunstyrelsens förvaltning kan hitta rätt lösningar. Men vi ser också ett 

behov av att följa upp de insatser som utredningen och tjänsteutlåtandet nu 

pekar ut.  

För att vi politiskt ska kunna göra rätt prioriteringar i nästkommande mål och 

budget föreslår Mittenstyret därför att kommunstyrelsens förvaltning uppdras 

att återkomma till kommunstyrelsen med en redogörelse av vilka konkreta 

åtgärder som har vidtagits – och som kan vidtas – för att minska sjukfrånvaron 

i Huddinge kommun, sedan dess att kommunstyrelsen fattat innevarande 

beslut. 

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 
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Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: KS-2023/2120.190 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 5. Kartläggning av orsaker bakom 
sjukfrånvarotalen och förslag på åtgärder för att minska 
sjukfrånvaron 

Vi noterar från Moderaternas och Liberalernas sida att det 
finns ett pågående arbete för att kartlägga orsakerna till 
sjukfrånvaron och föreslå åtgärder för att minska den. I flera 
delar välkomnar vi kartläggningen som kan vara ett viktigt stöd 
för att ta fram konkreta förslag för att minska sjukfrånvaron, 
inte minst bland personalen i Huddinges förskolor.  

Vi hade dock gärna sett att mer tyngd lades på förebyggande 
hälsoarbete samt på åtgärder för att minska ljudnivån för 
anställda i förskolan, vilket är en viktig del av att främja 
personalens välmående. Vi välkomnar de föreslagna åtgärderna 
som rör införandet av en förstärkt rehabiliteringsprocess och 
utbildningsinsatser till chefer. Däremot hade vi önskat att se fler 
konkreta förslag på strategier för att förebygga sjukfrånvaron 
och främja hälsan på arbetsplatsen.  

Det är också av betydelse att det tas ytterligare steg för att 
skapa tydliga karriärvägar inom dessa kvinnodominerade 
yrken med hög sjukfrånvaro.  

Det är viktigt att de avsatta medlen används på ett effektivt 
sätt för att nå målen om minskad sjukfrånvaro och förbättrad 
arbetsmiljö. Vi ser fram emot att fortsätta arbeta tillsammans 
för att säkerställa att personalen i Huddinge kommun, och 
inte minst i Huddinge förskolor, har goda förutsättningar för 
en hållbar och hälsosam arbetsmiljö.  

För Moderaterna För Liberalerna 

Love Bergström Carl Otto Engberg 
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Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: KS-2023/2120.190 

PROTOKOLLSANTECKNING 
KOMMUNSTYRELSEN 

Ärende 5. Kartläggning av orsaker bakom 
sjukfrånvarotalen och förslag på åtgärder för att minska 
sjukfrånvaro  

Kristdemokraterna välkomnar den kartläggning som gjorts av orsaker 

bakom sjukfrånvarotalen och de förslag på åtgärder för att minska 

sjukfrånvaron som läggs fram i rapporten. 

Men vi beklagar samtidigt att den kanske viktigaste orsaken till den höga 

sjukfrånvaron inom förskolenämndens verksamhet – det område där 

sjukfrånvaron är som allra högst i kommunen – tyvärr inte alls berörs när 

förslaget till åtgärder presenteras. 

Hög arbetsbelastning på grund av stora barngrupper och på grund av att 

yngre barn är mer högljudda och behovskrävande än äldre barn, leder enligt 

rapporten till såväl fysisk smärtproblematik som psykisk sårbarhet. Den 

naturligaste lösningen är förstås att försöka minska barngruppernas storlek 

och därmed den stress och utmattning som de skapar. 

Enligt Skolverkets riktlinjer bör barngrupperna i förskolan bestå av max 12 

barn i åldersgruppen 1–3 år. För äldre barn är rekommendationen max 15 

barn per grupp. Huddinge ligger långt ifrån dessa mål, och ett resultat ser vi 

i sjukskrivningstalen. 

Självklart bör även Huddinge sträva efter att nå denna nivå. Vi anser att 

detta är en rimlig ambition för att säkerställa att alla barn får den omsorg, 

utveckling och det stöd som de behöver under deras första år i livet. Men 

genom ett maxtak för barnantalet i barngrupperna med bibehållen 

personaltäthet skapar vi inte bara en tryggare förskola för barnen utan även 

en bättre arbetsmiljö för personalen. 

Karl Henriksson (KD) 



1 (1) 

Datum: 2024-04-10 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 5 – Kartläggning om orsakerna bakom 
sjukfrånvarotalen och förslag på åtgärder för att minska 
sjukfrånvaron  

Vänsterpartiet tycker att det är nödvändigt med ett riktat arbete för att 
komma åt de höga sjuktalen i Huddinge, en kartläggning är grunden för det 
arbetet och en åtgärdsplan fortsättningen. Även om det är glädjande att se 
denna utredning genomföras, så hade vi gärna sett ett tydligare fokus på 
och djupare analys av jämställdhetsaspekten och vad orsakerna är till att 
gapet mellan kvinnor och mäns sjuktal sticker ut i jämförelse med andra 
kommuner. 

Utredningen pekar vidare fram vilka grupper det är som har de högsta 
sjuktalen, här menar vi att det hade varit intressant att se även personal 
inkluderas och intervjuades liksom en större sammankoppling med den 
fackliga sidan där man borde tagit vara på den kompetens som exempelvis 
skyddsombuden har. Mycket fokus har lagts på chefer, vilket i sig inte 
behöver vara något negativt, men det ger samtidigt inte utredningen den 
bredd som vi hade velat se för att ta fram konkreta åtgärder för hur vi bäst 
kommer åt de höga sjuktalen i vår kommun. När det gäller delen som rör 
utbildning, så hoppas vi att fler än chefer, såsom skyddsombud som också 
har en viktig roll på en arbetsplats omfattas av den. Sunt Arbetsliv erbjuder 
dessutom en utbildning som sträcker sig utöver den grundutbildning som 
vanligtvis erbjuds för arbetsmiljöcertifiering. 

Utredningen presenterar också ett förslag på en koordinator som ska 
samordna insatserna för att sänka sjukfrånvaron. Vi menar att detta är 
välkommet men vill även se mer praktiskt inriktade åtgärder. När resultatet 
av implementeringen av utredningens slutsatser presenteras för 
kommunstyrelsen vill vi också att det finns en tydlig åtgärdsplan, en väg 
framåt för hur Huddinge kommun ska fortsätta arbeta med dessa viktiga 
frågor och där fackföreningarna och skyddsombud inkluderats. 

Nujin Alacabek Robert Forsman 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 6

Diarienummer KS-2024/160.311 

Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i Huddinge 
kommun  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Huddinge Samhällsfastigheter AB ges i uppdrag att inarbeta en grundläggande
upprustning och utveckling av Sundby gård, motsvarande 9 mnkr, inom 2024 års
investeringsram.

2. Kultur- och fritidsnämnden beviljas mot hemställan i delårsuppföljning per sista
augusti 2024 kompensation för ökade hyreskostnader med anledning av åtgärderna
enligt punkten 1 ovan.

3. Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård, bilaga 1 till kommunstyrelsens
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 februari 2024, godkänns.

4. Utredningsuppdraget som gavs i Huddinge kommuns Mål och budget 2023,
fastställd av kommunfullmäktige den 12 december 2022 § 8, ska anses utfört.

Sammanfattning 
I Huddinge kommuns Mål och budget 2023 fanns ett uppdrag riktat till 
kommunstyrelsen ”Satsning på platsutveckling och Huddinge som besöksmål”. Inom 
ramen för uppdraget har en extern utredare tagit fram en utvecklings- och 
områdesplan för Sundby gård. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att utvecklings- och områdesplanens förslag kan 
bidra till att stärka Sundby gård som besöksmål. Planens förslag är flexibla då de 
finns på tre olika kostnadsnivåer med flera skiljaktiga inriktningar som kan 
kombineras på olika sätt. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att utvecklings- och områdesplanen för 
Sundby gård godkänns och att utredningsuppdraget, som gavs i Huddinge kommuns 
Mål och budget 2023, ska anses utfört. 

Arbetet med att utveckla Huddinge kommun som besöksmål i allmänhet och platsen 
Sundby gård mer specifikt har påvisat brister i kommunkoncernens ansvarsfördelning 
kring besöksmålsfrågorna. Samordningsansvaret för att utveckla Sundby gård bör 
tydliggöras i framtida revidering av Huddinge Samhällsfastigheter AB:s ägardirektiv. 
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För att utvecklingen av Sundby gård som besöksmål ska kunna fortsätta krävs politisk 
beredning och beslut rörande i vilken riktning området ska utvecklas och vilka förslag 
som ska prioriteras. 

Kommunstyrelsens förvaltning rekommenderar att genomförande av aktiviteter i 
utvecklings- och områdesplan för Sundby gård avseende både grundläggande 
upprustning och utveckling inom ramen för alternativ small påbörjas under 2024. 

Då uppdraget saknas i kommunfullmäktiges lokalresursplan för 2024 uppdras 
Huddinge samhällsfastigheter AB att inarbeta investeringskostnaderna inom 2024 års 
investeringsram. 

Då kultur- och fritidsnämnden är hyresgäst för merparten av lokalerna med 
omgivande mark medför åtgärderna en ökad hyreskostnad för nämnden. Mot 
hemställan i delårsuppföljning föreslås kommunfullmäktige kompensera nämnden för 
ökad hyreskostnad. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Tomas Selin (C), Felix Byström 
(SD), Carl-Otto Engberg (L) och Karl Henriksson (KD) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 

Propositioner 
Love Bergström (M), Carl-Otto Engberg (L) och Karl Henriksson (KD) yrkar att 
ärendet återremitteras. Motiveringen återfinns i bilagt yrkande från Moderaterna, 
Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Tomas Selin (C) yrkar att ärendet ska avgöras idag, avslag till Love Bergströms (M) 
med fleras återremissyrkande och att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden frågar först om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner 
att ärendet ska avgöras idag. 

Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut och finner att så är fallet. 

Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Carl-Otto Engberg (L) och Karl 
Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Love Bergströms (M) 
med fleras återremissyrkande. 

Protokollsanteckningar 
Felix Byström (SD) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
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Beslutet ska skickas till 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Kultur- och fritidsförvaltningen 
Natur- och samhällsbyggnadsförvaltningen 



1 (2) 

Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: Dnr 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 6 Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i 
Huddinge kommun 

Förslag till beslut: 
Ärendet återremitteras för att revideras med barnfamiljer som utpekad 
målgrupp, utreda vidare hur badstranden kan utökas, föra en djupare 
dialog med de närvarande aktörerna samt utreda hur kommunen kan 
möjliggöra för en privat aktör att bedriva övernattningsverksamhet.  

Motivering: 

Sundby gård är en uppskattad besöksplats för många, inte minst 
barnfamiljer från Huddinge och närliggande kommuner. När området ska 
utvecklas måste det vara ett tydligt fokus för kommunen att det är 
satsningar som lockar och gynnar den målgruppen som ska prioriteras. 
Badstranden som finns är en av ett fåtal destinationsbadplatser i Huddinge, 
och är liksom de flesta badplatser mycket populär. Vid en satsning på 
Sundby gård bör det utredas grundligt huruvida det vore möjligt att utöka 
stranden och vilka möjligheter det finns till dispens från strandskydd m.m.  

Möjligheten att påbörja och avsluta en promenad, vandring eller ett 
äventyr på Sundby gård bör även det utredas vidare, då många som är 
bilburna behöver återvända till platsen de parkerat på när det är dags att 
åka hem.  

För att överhuvudtaget kunna ta sig till området är bil färdmedlet för de 
flesta, vilket kommunen i dialog med regionen bör försöka åtgärda genom 
tätare bussturer eller liknande, men till dess behöver hanteras genom 
bättre parkeringsmöjligheter. Detta är inte minst en aktuell fråga för de 
barnfamiljer som besöker badplatsen.  

Vi ser även att det under utredningen behöver föras en närmare dialog 
med de verksamheter och aktörer som finns på platsen idag, inte minst för 
att kunna komma framåt i frågan om övernattningsverksamhet i privat 
regi. Sådan verksamhet skulle både öka attraktiviteten och tryggheten i 
området, samt kunna ge andra positiva bieffekter. Strandskyddet kan 
försvåra byggnationen av nya hus, men genom att förflytta 
innehållet/verksamheten i några av de befintliga byggnaderna till 
exempelvis det närliggande stenstallet kan det eventuellt vara möjligt att 
omvandla byggnaderna till övernattningsboenden.  
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YRKANDE 

Kommunstyrelsen 

Huddinge kommun gör redan stora satsningar på Flottsbro som besöksmål 
för en bred, odefinierad målgrupp. Sundby gård bör därför ha ett tydligt 
fokus på barnfamiljer från kommunens del när det utvecklas framöver, och 
möjligheten för privata entreprenörer att fortsätta och utöka sin 
uppskattade verksamhet på platsen.  
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Datum: 2024-04-10 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 6: Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i 
Huddinge kommun 

Sundby gård är i behov av upprustning. Platsen har en stor potential att bli ett 
utflyktsmål för många Huddingebor, särskilt barnfamiljer. Med det sagt lämnar 
den föreslagna områdes- och utvecklingsplanen en del att önska. Sundby gård är 
inte den lättaste platsen att ta sig till och för att den ska vara tillgänglig behövs 
det ett helhetsgrepp vad gäller kommunikationerna, här hade exempelvis 
parkeringslösningen kunnat utredas närmare. 

Vi anser vidare att den här typen av planer i högre utsträckning borde kunna ske 
inom kommunens regi. Att hyra in externa konsulter har, av vad vi kan se från 
denna plan, inte bidragit till en förbättring. 

Vad gäller återremissyrkandet från M, L och KD instämmer vi i sak med deras 
synpunkter. Utifrån utformningen på beslutssatsen ser vi dock en risk i att ett 
beslut om återremiss skulle kunna innebära att den externa aktören som tagit 
fram rapporten får ett nytt utredningsuppdrag, vilket vi inte anser skulle vara 
önskvärt. 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 7

Diarienummer KS-2023/1271.919 

Skapa Kulturkluster Fullersta – svar på motion av Bo 
Källström, Christopher Smith och Martina Nyman (samtliga L) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 14 februari 2024, anses motionens förslag 1 och 3 
besvarade medan förslag 2 avslås. 

Sammanfattning 
I en motion av Bo Källström, Martina Nyman och Christopher Smith (samtliga L) 
föreslås att skapa ett kulturkluster Fullersta. 

Enligt motionärerna är området kring Fullersta Gård en av många pärlor i Huddinge 
kommun. När nu Fullerstaparken står inför upprustning borde kulturen stå i centrum 
för det arbetet. Med anledning av detta föreslår motionärerna: 
1. Att Huddinge kommun tar fram ett program för skapandet av Kulturkluster
Fullersta som ska omfatta Fullersta Gård, de två annexen, garaget, parken,
äppelträdgården och Fullersta Bio.

2. Att kulturens behov har företräde framför cykel-, gång- och vägtrafiken i det
utpekade området.

3. Att Huddinges så viktiga kulturföreningar får en självklar plats i både planering
och i kulturverksamheten.

Kultur- och fritidsnämnden anser i sitt remissvar att det arbete som efterlyses kring 
Fullersta i de lokaler och ytor som nämns i motionen redan pågår. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att det utvecklingsarbete som pågår kring 
Fullersta gård och Fullersta bio på ett tillfredsställande sätt tillvaratar områdets 
förutsättningar och möjligheter. Vidare menar förvaltningen beträffande förslaget om 
kulturens företräde framför cykel - gång - och vägtrafiken att kultur och trafik är två 
delar som behöver kunna samsas i ett urbant område som centrala Huddinge. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Carl-Otto Engberg (L) och Eeva Laine (S) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
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Propositioner 
Carl-Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 

Eeva Laine (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Carl-Otto Engbergs (L) 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 
Carl-Otto Engberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget bifallsyrkande. 

Beslutet ska skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 8

Diarienummer KS-2023/1939.119 

Digital modersmålsundervisning – svar på motion väckt av 
Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 
februari 2024, avslås motionen. 

Sammanfattning 
Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD) väckte den 4 september 2023 en motion i 
kommunfullmäktige om att testa digital modersmålsundervisning. Motionärerna yrkar 
att ”Barn- och ungdomsförvaltningen får i uppdrag att under en testperiod införa 
modersmålsundervisning på distans”. 

Motionen har remitterats till grundskolenämnden och gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden. Båda nämnderna anser att aktuella bestämmelser i 
skollagen lägger hinder i vägen för att bedriva modersmålsundervisning på distans på 
det sätt som motionen föreslår. 

Även kommunstyrelsens förvaltning bedömer att det saknas lagstöd för att kunna 
bedriva modersmålsundervisning genom fjärr- eller distansundervisning på det sätt 
som motionen föreslår. Distansundervisning, där elever och lärare är åtskilda i både 
rum och tid, får enbart bedrivas av den som godkänts av Skolinspektionen och då 
endast användas som särskilt stöd för elever som av olika anledningar inte kan delta i 
den ordinarie undervisningen. 

Fjärrundervisning, där elever och lärare är åtskilda i rum men inte tid, får användas 
om det inte finns någon lärare att tillgå som har legitimation och behörighet i ämnet 
och givet att huvudmannen, trots upprepade ansträngningar, inte lyckats anställa en 
sådan. Fjärrundervisning kan därmed vara aktuellt som en lösning för att kunna 
bedriva modersmålsundervisning i enstaka språk där kommunen inte har lyckats hitta 
en lärare. Lösningen får däremot inte användas som en generell modell för hur 
kommunen bedriver modersmålsundervisning. 

Mot bakgrund av ovanstående anser kommunstyrelsens förvaltning att motionen ska 
avslås. 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Felix Byström (SD), Rasmus Lenefors (S) och Nujin 
Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Propositioner 
Felix Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen med ändringen att uppdraget ska ges till förskolenämnden och 
grundskolenämnden. 

Rasmus Lenefors (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Felix Byströms (SD) 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 
Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Felix Byströms (SD) bifallsyrkande. 

Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
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Datum: 2024-04-10 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende  8 – Digital modersmålsundervisning – svar på motion 
väckt av Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD)  

Sverigedemokraterna föreslår i sin motion att man ska göra ett försök med 
digital modersmålsundervisning. Vänsterpartiet menar att 
modersmålsundervisning, i likhet med all annan undervisning, sker bäst i 
fysisk form.  

Vänsterpartiets har i överenskommelse med Mittenstyret tvärtemot 
inriktningen i denna motion, initierat en reform som innebär en förbättrad 
tillgång till modersmålsundervisning eftersom forskning pekar på att barn 
som behärskar sina egna språk väl, även tenderar att ha lika goda 
kunskaper i svenska. Det är en mänsklig rättighet att få känna en 
tillhörighet och även stolthet över sin egen identitet och på många håll i 
världen är tillgången till undervisning på det egna modersmålet förbjudet 
idag. Därför känns det särskilt fint att vi i Sverige och som en förespråkare 
av demokrati kan visa att alla människor är lika värda och har rätt till sitt 
eget språk, sin kultur och identitet. Vi menar att Sverigedemokraternas 
motion skulle innebära en försämrad modersmålsundervisning och att man 
göt skillnad rätten till det egna modersmålet. Vi vill att alla barn ska ha rätt 
och tillgång till undervisning på sitt eget modersmål. 

I andra sammanhang talar Sverigedemokraterna gärna om vikten av att 
lära sig svenska. Alla tillgängliga fakta talar för att andraspråkstalare som 
behärskar sitt modersmål på ett bra sätt också har lättare att lära sig 
svenska. Vi står därför helt bakom kommunstyrelsens förslag om att avslå 
motionen.  

Nujin Alacabek Robert Forsman 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 9

Diarienummer KS-2022/2980.119 

Språkkrav inom äldreomsorgen – svar på motion av Felix 
Byström (SD) och Sven Pernils (SD) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 14 februari 2024, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 
Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD) har väckt en motion där de yrkar att 
Huddinge kommun ska ta sitt ansvar och säkerställa att personal som arbetar inom 
äldreomsorgen uppnår en skälig nivå i svenska språket. Motionärerna menar att 
språkkunskaper hos personal inom äldreomsorgen ibland brister, vilket leder till 
kommunikationsproblem och ökad otrygghet för dem som tar del av vården. 

Motionen har skickats på remiss till vård- och omsorgsnämnden och pensionärsrådet. 

I mål och budget 2023 fick kommunstyrelsens i uppdrag att utreda möjligheter och 
konsekvenser av att införa språkkompetensutveckling inom förskola och 
äldreomsorg. Utredningen konstaterar att det finns flera risker med kommunens 
nuvarande situation där många medarbetare har otillräckliga kunskaper i svenska. 
Utifrån denna utredning har förvaltningen för avsikt att genomföra insatser på kort 
och lång sikt för att stärka språkkompetensen inom äldreomsorgen. 

Mot bakgrund av den genomförda utredningen och de insatser som planeras för att 
stärka språkkompetensen samt vård – och omsorgsnämndens och pensionärsrådets 
remissvar konstaterar kommunstyrelsen förvaltning att äldreomsorgen i Huddinge 
kommun arbetar aktivt med att säkerställa medarbetarnas kunskaper i svenska 
språket. Arbetet bedöms kunna likställas med motionärernas yrkande. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen 
ska anses besvarad. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Felix Byström (SD), Love Bergström (M), Christian 
Stulen (HP), Karl Henriksson (KD), Nujin Alacabek (V), Carl-Otto Engberg (L) och 
Cecilia Nordin (DP) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
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Propositioner 
Felix Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen och bilagt tilläggsyrkande från Moderaterna, Liberalerna, 
Drevvikenpartiet och Kristdemokraterna. 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Carl-Otto Engberg (L) och Cecilia 
Nordin (DP) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
motionens första att-sats och tilläggsyrkandet från Moderaterna med flera. 

Christian Stulen (HP) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut och avslå tilläggsyrkandet från Moderaterna 
med flera. 

Ordföranden ställer först förvaltningens förslag till beslut mot Felix Byströms (SD) 
med fleras bifall till motionens första att-sats och finner att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Därefter ställer ordföranden förvaltningens förslag till beslut mot Felix Byströms 
(SD) bifall till motionens andra att-sats och finner att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Till sist frågar ordföranden om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
avslå eller bifalla tilläggsyrkandet från Moderaterna med flera och finner att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå tilläggsyrkandet. 

Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Carl-Otto Engberg (L), Cecilia Nordin 
(DP) och Karl Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Love 
Bergströms (M) med fleras bifallsyrkande till motionens första att-sats och 
tilläggsyrkande. 

Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Felix Byströms (SD) bifallsyrkande och Love Bergströms (M) med fleras 
tilläggsyrkande. 

Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Vård- och omsorgsnämnden 
Huddinge pensionärsråd 
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Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: KS-2022/2980.119 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 9. Språkkrav inom äldreomsorgen – svar på 
motion av Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD) 

Förslag till beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Tilläggsyrkande: 

Kommunfullmäktige beslutar att ge Vård- och omsorgsnämnden i uppdrag 
att ta fram förslag på hur ett snabbspår kan se ut för att samtlig personal 
inom äldreomsorgen skyndsamt ska få möjlighet att lära sig tillräckligt god 
svenska. 

Motivering: 

Språket är nyckeln till det svenska samhället. Det är positivt att det efter 
våra påtryckningar verkar finnas en politisk enighet i Huddinge om att 
något behöver göras åt de bristande svenskkunskaperna.  

Tyvärr kan vi konstatera att det funnits bra förslag på bordet som inte blivit 
verklighet. Vi har sedan en tid tillbaka föreslagit en rad insatser, däribland 
just språktester vid nyanställning. 

Det som dock också behövs är ett gediget snabbspår med 
utbildningsinsatser så att all personal inom äldreomsorgen skyndsamt kan 
lära sig tillräckligt god svenska. 

För Moderaterna För Liberalerna 

Love Bergström Carl Otto Engberg 

För Kristdemokraterna För Drevvikenpartiet 

Karl Henriksson Cecilia Nordin 
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Datum: 2024-04-10 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 9 -Språkkrav inom äldreomsorgen – svar på motion 
av Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD)  

Sverigedemokraterna föreslår i en motion att ett språkkrav ska införas för 
nyanställningar i Huddinge kommun. Tanken är att ett krav för 
nyrekrytering ska vara att man har rätt svenskkunskaper.  

Vänsterpartiet har ställt sig bakom förslaget om språkkompetensutveckling 
(som kommunfullmäktige fattade beslut om i mars 2024). 
Språkkompetensutvecklingen kommer att vara ett mer konstruktivt sätt att 
kunna öka nyrekryteringen och erbjuda möjligheten att lära sig bättre 
svenska på betald arbetstid. Vi menar att detta gör Huddinge till en mer 
attraktiv arbetsgivare. Sverigedemokraternas förslag skulle snarare riskera 
att färre personer, framför allt utrikesfödda kvinnor, sökte sig till en 
anställning i Huddinge kommun, särskilt inom bristsektorer som förskola 
och äldreomsorg som också är kvinnodominerade yrken. 

Nujin Alacabek Robert Forsman 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 10

Diarienummer KS-2023/1940.119 

Språkkrav i förskola, skola och fritids – svar på motion väckt 
av Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 14 februari 2024, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 
Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD) har väckt en motion där de yrkar att 
Huddinge kommun ska ta sitt ansvar och säkerställa att personal som arbetar med 
barn och unga uppnår en skälig nivå i svenska språket. Motionärerna menar att 
språkkunskaper hos personal inom förskola och skola ibland brister, vilket påverkar 
barns språkinlärning, i synnerhet för de barn som har ett annat modersmål än svenska. 

Motionen har skickats på remiss till förskolenämnden och grundskolenämnden. 

I Mål och budget 2023 fick kommunstyrelsens i uppdrag att utreda möjligheter och 
konsekvenser av att införa språkkompetensutveckling inom förskola och 
äldreomsorg. Utredningen konstaterar att det finns flera risker med kommunens 
nuvarande situation där många medarbetare har otillräckliga kunskaper i svenska. 
Utifrån denna utredning har förvaltningen för avsikt att genomföra insatser på kort 
och lång sikt för att stärka språkkompetensen inom förskola och grundskola. 

Mot bakgrund av den genomförda utredningen och de insatser som planeras för att 
stärka språkkompetensen samt förskolenämndens och grundskolenämndens remissvar 
konstaterar kommunstyrelsen förvaltning att förskolan och grundskolan i Huddinge 
kommun arbetar aktivt med att säkerställa medarbetarnas kunskaper i svenska 
språket. Arbetet bedöms kunna likställas med motionärernas yrkande. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen 
ska anses besvarad. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Felix Byström (SD), Louise Rollins (MP), Love 
Bergström (M), Tomas Selin (C), Cecilia Nordin (DP), Carl-Otto Engberg (L), Karl 
Henriksson (KD) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan överläggningen 
förklaras avslutad. 
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Propositioner 
Felix Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen med ändringen att uppdraget ska ges till förskolenämnden och 
grundskolenämnden samt bifall till bilagt tilläggsyrkande från Moderaterna, 
Liberalerna, Drevvikenpartiet och Kristdemokraterna. 

Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Carl-Otto Engberg (L) och Cecilia 
Nordin (DP) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
motionens första att-sats med ändringen enligt Felix Byströms (SD) yrkande samt 
bifall till tilläggsyrkandet från Moderaterna med flera. 

Christian Stulen (HP) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut och avslå tilläggsyrkandet från Moderaterna 
med flera. 

Ordföranden ställer först förvaltningens förslag till beslut mot Felix Byströms (SD) 
med fleras bifall till motionens första att-sats, med ändringen enligt Felix Byströms 
(SD) yrkande, och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 

Därefter ställer ordföranden förvaltningens förslag till beslut mot Felix Byströms 
(SD) bifall till motionens andra att-sats och finner att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Till sist frågar ordföranden om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
avslå eller bifalla tilläggsyrkandet från Moderaterna med flera och finner att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå tilläggsyrkandet. 

Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Carl-Otto Engberg (L), Cecilia Nordin 
(DP) och Karl Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Love 
Bergströms (M) med fleras bifallsyrkande till motionens första att-sats och 
tilläggsyrkande. 

Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Felix Byströms (SD) bifallsyrkande och Love Bergströms (M) med fleras 
tilläggsyrkande. 

Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
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Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: KS-2023/1940.119 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 10. Språkkrav i förskola, skola och fritids – svar på 
motion av Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD) 

Förslag till beslut: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Tilläggsyrkande: 

Kommunfullmäktige beslutar att ge Förskolenämnden i uppdrag att ta fram 
förslag på hur ett snabbspår kan se ut för att samtlig personal inom 
förskolan skyndsamt ska få möjlighet att lära sig tillräckligt god svenska. 

Motivering: 

Språket är nyckeln till det svenska samhället. Det är positivt att det efter 
våra påtryckningar verkar finnas en politisk enighet i Huddinge om att 
något behöver göras åt de bristande svenskkunskaperna.  

Tyvärr kan vi konstatera att det funnits bra förslag på bordet som inte blivit 
verklighet. Vi har sedan en tid tillbaka föreslagit en rad insatser, däribland 
just språktester vid nyanställning. 

Det som dock också behövs är ett gediget snabbspår med 
utbildningsinsatser så att all personal inom förskolan skyndsamt kan lära 
sig tillräckligt god svenska. 

För Moderaterna För Liberalerna 

Love Bergström Carl Otto Engberg 

För Kristdemokraterna För Drevvikenpartiet 

Karl Henriksson Cecilia Nordin 
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Datum: 2024-04-10 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 10 - Språkkrav i förskola, skola och fritids – svar på 
motion av Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD)  

Sverigedemokraterna föreslår i en motion att ett språkkrav ska införas för 
nyanställningar i Huddinge kommun. Tanken är att ett krav för 
nyrekrytering ska vara att man har rätt svenskkunskaper.  

Vänsterpartiet har ställt sig bakom förslaget om språkkompetensutveckling 
(som kommunfullmäktige fattade beslut om i mars 2024). 
Språkkompetensutvecklingen kommer att vara ett mer konstruktivt sätt att 
kunna öka nyrekryteringen och erbjuda möjligheten att lära sig bättre 
svenska på betald arbetstid. Vi menar att detta gör Huddinge till en mer 
attraktiv arbetsgivare. Sverigedemokraternas förslag skulle snarare riskera 
att färre personer, framför allt utrikesfödda kvinnor, sökte sig till en 
anställning i Huddinge kommun, särskilt inom bristsektorer som förskola 
och äldreomsorg som också är kvinnodominerade yrken. 

Nujin Alacabek Robert Forsman 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 11

Diarienummer KS-2023/803.119 

Huddinge behöver en långsiktig strategi för lägre 
kommunalskatt - svar på motion väckt av Love Bergström (M) 
och Daniel Dronjak (M) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 23 februari 2024, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 
Love Bergström (M) och Daniel Dronjak (M) har väckt en motion, i vilken det 
föreslås att kommunstyrelsen ges i uppdrag att ta fram en långsiktig strategi för hur 
kommunen ska uppnå en skattesats som inte överstiger länssnittet. 

Kommunstyrelsens förvaltning bedömer att förvaltningens uppgift är att bidra till 
verksamhet av hög kvalitet och effektivitet som uppnår god ekonomisk hushållning. 
Nivån på skattesatsen hanteras årligen i den politiska berednings- och 
beslutsprocessen av Mål och budget. Det kan vidare konstateras att förslag om 
strategi för skattesänkningar behandlades vid senaste budgetfullmäktige. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår att kommunstyrelsens förvaltning att motionen 
anses besvarad. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Felix Byström (SD), Karl 
Henriksson (KD), Cecilia Nordin (DP), Carl-Otto Engberg (L), Tomas Selin (C) och 
Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Propositioner 
Love Bergström (M), Felix Byström (SD), Karl Henriksson (KD), Cecilia Nordin 
(DP), Carl-Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
att bifalla motionen. 

Tomas Selin (C) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 
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Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut, Love Bergströms (M) med 
fleras bifallsyrkande och Nujin Alacabeks (V) avslagsyrkande mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens 
förslag till beslut. 

Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Carl-Otto Engberg (L), Karl 
Henriksson (KD), Cecilia Nordin (DP), Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Love Bergströms (M) med fleras 
bifallsyrkande. 

Protokollsanteckningar 
Carl-Otto Engberg (L) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning. Protokollsanteckningen 
lämnas inte in i tid för justering och biläggs därför inte protokollet.
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Datum: 2024-04-10 

FÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

Ärende 11 – Huddinge behöver en långsiktig strategi för 
lägre kommunalskatt – svar på motion väckt av Love 
Bergström (M) och Daniel Dronjak (M) 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
1. Avslå motionen

Bakgrund 
Under 16 år styrdes Huddinge kommun med, i praktiken, två mål som var 
överordnade allt annat. Det ena var att lägga ut kommunala verksamheter 
på entreprenad och det andra var att successivt sänka kommunalskatten. 
Nu har Huddingeborna beslutat sig för att testa en ny väg, en väg som 
förhoppningsvis leder till en mer kvalitativ och långsiktigt finansierad 
välfärd. Det är åtminstone vad Vänsterpartiet kommer att arbeta för.  

I förslaget till beslut från kommunstyrelsen vill man att motionen ska anses 
besvarad. Ett besvarandeyrkande innebär i praktiken att den svarande 
anser att det som motionären efterfrågas redan i praktiken uppfylls även 
om detta formulerats på ett annat sätt i styrande dokument. Vi förutsätter 
att målet från de styrande partierna; Socialdemokraterna, Miljöpartiet, 
Centerpartiet och Huddingepartiet, inte är att successivt fortsätta tävla 
med andra kommuner om hur bristfällig finansiering man kan ha av 
kommunala verksamheter. I svaret till motionen skriver man om att 
principen ska vara att lägga kommunalskatten på en nivå som motsvarar 
behoven i välfärden. Detta är en princip vi i Vänsterpartiet står bakom. Vi 
menar att Mittenstyret fortfarande har en del att göra här eftersom 
kommunen just nu styrs med en budget som inte gjort nödvändiga pris- 
och löneuppräkningar för kommunens verksamheter. Detta är en 
förutsättning för en hållbar finansiering av välfärden.  

Givet detta menar vi att det är märkligt att anse motionen besvarad. Om 
styret instämmer, vilket motionsvaret just nu ger sken av, i Moderaternas 
problembeskrivning, bör motionen bifallas. Från Vänsterpartiets sida 
menar vi dock att en ansvarsfull ekonomi innebär att göra fulla 
uppräkningar för pris- och lönekompensation, satsa på de kommunala 
verksamheterna och höja kvaliteten i välfärden, snarare än att trolla med 
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FÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

siffrorna för att kunna hålla en lägre kommunalskatt än vad som egentligen 
är nödvändigt och som får verksamheterna att gå på knäna. Därför menar 
vi att motionen bör avslås. 

Nujin Alacabek Robert Forsman 
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Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: KS-2023/803-119 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 11. Huddinge behöver en långsiktig strategi för 
lägre kommunalskatt – svar på motion väckt av Love 
Bergström (M) och Daniel Dronjak (M) 

Liberalerna ser positivt på behovet av en långsiktig strategi för att sänka 
kommunalskatten i Huddinge. Det är en viktig åtgärd för att öka 
kommunens attraktivitet och konkurrenskraft gentemot andra kommuner, 
särskilt med tanke på möjligheten och det centrala i att locka nya invånare 
till vår kommun. 

Liberalerna anser att effektiviseringsåtgärder är nödvändiga för att 
möjliggöra sänkningar av kommunalskatten på lång sikt. Genom att arbeta 
långsiktigt och prioritera rätt kan vi skapa utrymme för skattesänkningar 
utan att kompromissa med välfärdens kvalitet. 

Vi liberaler betonar dock att kvaliteten i skola och äldreomsorg inte får 
äventyras för att sänka skatten. Vårt mål är att säkerställa att medborgarna 
får högkvalitativa tjänster samtidigt som skattebördan minskar. Skolan 
kommer alltid först. 

Det är av största vikt att kommunens budget och strategier grundas på 
välavvägda beslut som gynnar både medborgarna och kommunens 
långsiktiga ekonomi. 

För Liberalerna  

Carl Otto Engberg 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 12

Diarienummer KS-2023/1544.119 

SM-veckan till Huddinge – svar på motion av Bo Källström (L) 
och Martina Nyman (L) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 14 februari 2024, avslås motionen. 

Sammanfattning 
Den 12 juni 2023 väckte Bo Källström (L) och Martina Nyman (L) en motion om att 
ansöka om SM-veckan. Motionärerna menar att utöver det idrottspolitiska 
programmet borde det göras mer för idrotten. 

Motionen har skickats på remiss till kultur- och fritidsnämnden. 

Mot bakgrund av kraven på arrangerande kommun, såväl fysiska som ekonomiska, 
samt osäkerhet kring turistnyttan för det lokala näringslivet menar kommunstyrelsens 
förvaltning att motionens förslag om att ansöka om en SM-vecka ska avslås. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Carl-Otto Engberg (L) och Eeva Laine (S) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Propositioner 
Carl-Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 

Eeva Laine (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Carl-Otto Engbergs (L) 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden frågar om sammanträdet kan ajourneras för paus klockan 15:05-15:15 
och finner att så är fallet. 
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Reservationer 
Carl-Otto Engberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget bifallsyrkande. 

Beslutet ska skickas till 
Remissinstansen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 13

Diarienummer KS-2023/1056.182 

Verksamhetsberättelse för kommunstyrelsen 2023 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Verksamhetsberättelse för kommunstyrelsen 2023 godkänns.

2. En saldoöverföring med 13,6 miljoner kronor avseende oförbrukad
investeringsram godkänns.

Sammanfattning 
Verksamhetsberättelsen är den tredje och sista uppföljningen av kommunstyrelsens 
verksamhetsplan 2023. I verksamhetsberättelsen beskrivs och bedöms årets 
måluppfyllelse och ekonomiska resultat utifrån kommungemensamma kriterier. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 

Propositioner 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 14

Diarienummer KS-2023/1866.182 

Avstämningsärende avseende nämndernas och bolagens 
verksamhetsplanering 2024  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Avstämning av nämndernas och bolagens verksamhetsplanering för 2024
godkänns.

2. Nämnder och bolag uppmanas att till verksamhetsplaneringen 2025 beakta
rekommendationer.

3. Samtliga nämnder rekommenderas att under året prioritera och aktivt delta i den
kommungemensamma översynen av intern kontroll.

Sammanfattning 
Nämndernas verksamhetsplaner och de helägda bolagens affärsplaner har analyserats 
främst utifrån hur deras mål och ekonomiska planering förhåller sig till den av 
fullmäktige beslutade Mål och budget för respektive nämnd och bolag. 

Nämndernas och bolagens verksamhetsplanering är i enlighet med inriktningen i Mål 
och budget. Några rekommendationer lämnas till nämnderna inför 2025 års 
verksamhetsplanering för att ytterligare utveckla planeringen. 

Beträffande den ekonomiska planeringen finns främst utmaningar för nämndernas 
egna verksamheter att vända 2023 års underskott. Ägardirektivens finansiella mål 
förefaller inte ha fått särskilt stort genomslag i bolagens (Huge Bostäder och 
Huddinge Samhällsfastigheter) planering. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Felix Byström (SD), Karl Henriksson (KD), Carl-Otto 
Engberg (L) och Love Bergström (M) yttrar sig i ärendet innan överläggningen 
förklaras avslutad. 

Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Carl-Otto Engberg (L), Karl 
Henriksson (KD), Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) deltar inte i beslutet. 

Propositioner 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 15   
    
Diarienummer KS-2024/76.109    
 

 
 

Förändring genom försöksverksamhet i den kommunala 
sektorn (SOU 2023:94) – svar på remiss från 
finansdepartementet  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 februari 
2024, överlämnas till finansdepartementet som Huddinge kommuns yttrande över 
remissen ”Förändring genom försöksverksamhet i den kommunala sektorn” (SOU 
2023:94). 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått betänkandet ”Förändring genom försöksverksamhet i den 
kommunala sektorn” (SOU 2023:94) på remiss från finansdepartementet. 
Kommunsektorn står inför flera samhällsutmaningar och dessa ställer krav på 
kommunens verksamhet och för att kunna möta kraven behövs nytänkande. 
Utredningens uppdrag har varit att främja försöksverksamheter i kommunsektorn som 
kan hantera utmaningarna. Försöken kan till exempel handla om nya arbetssätt, 
samverkan inom nya områden eller nya sätt att använda teknik. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning menar att försöksverksamhet är bra då den testar nya 
arbetssätt, tekniker och samverkansformer inom flera områden i begränsad 
omfattning i verkliga miljöer, för att därefter utvärdera försöken. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att de förslag som lämnas i betänkandet är bra 
men att tillämpningen av försökslagstiftningen noggrant måste utvärderas innan den 
eventuellt permanentas. Förvaltningen anser också att regeringen bör se över hur 
kommunsektorns erfarenheter bäst kan tillvaratas och spridas. 
 
För att kunna möta kommunsektorns utmaningar räcker det dock inte med att lära av 
försöksverksamheter av olika slag. Kommunerna måste även systematiskt granska 
nuvarande verksamheters kostnader och resultat och jämföra dessa med andra 
kommuners och utifrån resultatet analysera hur de kan bli effektivare. 
 
Beslutet ska skickas till 
Finansdepartementet 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 16   
    
Diarienummer KS-2024/37.912    
 

 
 

Granskning av Huddinge kommuns effektiviseringsarbete – 
svar på skrivelse från Huddinge kommuns revisorer  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 6 februari 2024, 
överlämnas till Huddinge kommuns revisorer som svar på skrivelse rörande 
Granskning av Huddinge kommuns effektiviseringsarbete 

 
Sammanfattning 
KPMG har av Huddinge kommun revisorer fått i uppdrag att granska hur 
kommunstyrelsen och nämnderna arbetar med att efterleva mål och budget gällande 
effektiviseringsarbetet för att behålla en god kvalitet i verksamheterna samtidigt som 
varje skattekrona används på bästa möjliga sätt. 
 
Revisionens samlade bedömning utifrån granskningens syfte är att kommunstyrelsen 
och nämnderna i allt väsentligt har arbetat med effektiviseringsarbetet så som det 
fastställs i budgeten. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i revisionens samlade bedömning. 
 
Svaret på rekommendationerna återges nedan under rubriken Förvaltningens 
synpunkter. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns revisorer 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 17   
    
Diarienummer KS-2024/38.912    
 

 
 

Granskning av inköp och avtalstrohet – svar på 
granskningsrapport från Huddinge kommuns revisorer  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 februari 2024, 
överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, som svar på granskningsrapport 
rörande Granskning av inköp och avtalstrohet. 

 
Sammanfattning 
KPMG har av Huddinge kommuns revisorer fått i uppdrag att granska kommunens 
rutiner kring upphandling och inköp. Uppdraget ingår i revisionsplanen för år 2023. 
 
Granskningen visar enligt rapporten att kommunstyrelsen endast delvis säkerställer 
att inköp genomförs i enlighet med gällande ramavtal. I rapporten sägs bland annat att 
även om kontrollaktiviteter som syftar till att säkerställa följsamhet mot gällande 
regelverk inom upphandling och inköp, finns, så saknas enligt den bedömning som 
görs, en systematisk och övergripande kontroll av kommunens ramavtalstrohet. 
 
Rapporten konkluderar i två rekommendationer vilka kommunstyrelsen förhåller sig 
till och kommenterar under rubriken ”Kommunstyrelsens synpunkter” i 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 februari 2024. 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunrevisionen 
Kommunfullmäktige 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 18   
    
Diarienummer KS-2024/8.901    
 

 
 

Valärenden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att det inte finns några avsägelser eller 
fyllnadsval att hantera. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 19   
    
Diarienummer KS-2024/18.182    
 

 
 

Månadsrapport för Huddinge kommun februari 2024  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om månadsrapport för Huddinge kommun 
februari 2024 till protokollet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 20   
    
Diarienummer KS-2023/2621.181    
 

 
 

Månadsrapport för kommunstyrelsen februari 2024  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om månadsrapport för kommunstyrelsen 
februari 2024 till protokollet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 21   
    
Diarienummer KS-2024/415.111    
 

 
 

Anmälan av delegationsbeslut  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 7 mars 2024 godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut ska 
redovisas till kommunstyrelsen. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 22

Diarienummer KS-2024/294.915 

Meddelanden 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen av de meddelanden som förtecknats i 
kommunstyrelsens förvaltnings PM daterat den 19 februari 2024 till protokollet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 23

Diarienummer KS-2024/227.381 

Vidja - förnyat genomförandebeslut för allmänna 
anläggningar 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige godkänner en reviderad nettoinvestering på 237 000 000 kr för 
genomförande av allmänna anläggningar inom bebyggelseområdet Vidja 
(detaljplanerna för Vidja etapp 1 och Vidja etapp 2). 

Sammanfattning 
Huddinge kommun genomför sedan 2016 en omvandling i Vidja för att möjliggöra 
permanentboende. Omvandlingen sker med utgångspunkt i två detaljplaner: Vidja 
etapp 1 och Vidja etapp 2. Kommunfullmäktige beslutade den 13 juni 2016 att 
fastställa den gatukostnadsutredning som är kopplad till detaljplanerna. Beslutet 
innebär att budgeten för kommunens nettoinvestering i områdets allmänna 
anläggningar, i första hand gator, uppgår till ca 115 mnkr i 2016-års prisnivå. 

Kommunen har slutfört utbyggnaden inom detaljplanen för Vidja etapp 1. Utbyggnad 
inom detaljplanen för Vidja etapp 2 pågår sedan 2022. Utbyggnaden i sin helhet 
beräknas vara klar 2028. 

Kostnadsprognosen för kommunens anläggningsarbeten i Vidja har ökat. Den 
beslutade budgeten för kommunens nettoinvestering behöver därför höjas. 
Anledningen är bland annat kostnader för hantering av sulfidberg, vilka inte förutsågs 
vid planeringen. Därtill har de allmänna material- och anläggningskostnaderna ökat 
väsentligt sedan 2016. För att de allmänna anläggningarna inom bebyggelseområdet 
Vidja ska kunna färdigställas enligt beslutade detaljplaner behövs därför ett förnyat 
genomförandebeslut. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att budgeten för 
kommunens nettoinvestering i allmänna anläggningar i bebyggelseområdet Vidja ska 
uppgå till 237 mnkr. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Felix 
Byström (SD) och Mats Hermansson (samhällsbyggnadsdirektör) yttrar sig i ärendet 
innan överläggningen förklaras avslutad. 
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Propositioner 
Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Felix Byström (SD) yrkar att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till 
beslut och bilagt tilläggsyrkande från Moderaterna och Kristdemokraterna. 

Emil Högberg (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut och avslå tilläggsyrkandet från Moderaterna och 
Kristdemokraterna. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut och finner att så är fallet. 

Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
avslå eller bifalla tilläggsyrkandet från Moderaterna och Kristdemokraterna och 
finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå tilläggsyrkandet. 

Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Karl Henriksson (KD), Felix Byström 
(SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Love 
Bergströms (M) med fleras tilläggsyrkande. 
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Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: Dnr 

TILLÄGGSYRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 23 Vidja - förnyat genomförandebeslut för 
allmänna anläggningar  

Förslag till beslut: 

Att kommunstyrelsens förvaltning genomför en särskild analys av 
kostnadsökningarna kopplade till utbyggnaden av allmänna anläggningar 
samt utifrån resultaten upprättar en strategi för att minska kostnaden vid 
framtida områdesomvandlingar.  

Motivering: 

När Socialdemokraterna och deras stödpartier nu tagit över styret över 
Huddinge kommun, sker den mest dramatiska minskningen av 
invånarantalet sedan åtminstone 1950 – statistiken från tiden innan 1950 
är mer svårtillgänglig. Dessutom är det inte någon marginell förändring 
utan befolkningen minskar med nästan 600 personer, jämfört med den 
prognostiserade ökningen om 840 personer.  

Med tanke på Huddinge kommuns uttalade mål att vara en av de tre mest 
populära kommunerna i länet manar utvecklingen till eftertanke och 
omprövning av den förda politiken. 

Ett första och grundläggande ställningstagande är att Huddinge måste 
planera och bygga de bostäder som faktiskt efterfrågas. Den i särklass 
största nettoutflyttningen sker till Haninge kommun, där en avgörande 
faktor är möjligheten för familjer att bosätta sig i småhus – något som det 
råder brist på i Huddinge. Kommunen måste därför justera sin 
stadsplaneringspolitik så att en betydande andel av de nya bostäderna 
utformas som småhus. 

För att kommunen ska kunna mäkta med den utveckling och byggnation 
krävs att ekonomin i projekt som rör omvandlingsområden och nya 
områden för småhus är långsiktigt hållbar. Kostnaden både för kommunen 
och för fastighetsägarna måste ned. När vi nu lämnar en förhoppningsvis 
exceptionell tid av kostnadsökningar bakom oss blir det därför av särskild 
vikt att kommunkoncernen drar lärdomar av de projekt som genomförts, 
och framför allt ser hur vi i framtida projekt kan minimera både risker och 
kostnader när fler småhus möjliggörs.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 24

Diarienummer KS-2023/661.119 

Motion om solcellstak på Huddinges infartsparkeringar av 
Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 8 
februari 2024, avslås motionen. 

Sammanfattning 
Den 23 mars 2023 väckte Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) motion om 
solcellstak på Huddinge infartsparkeringar. 

Motionärerna föreslår att lämplig förvaltning eller bolag får i uppdrag att ta fram en 
förstudie för att ta reda på de ekonomiska förutsättningarna att anlägga solcellstak på 
en eller flera av Huddinges infartsparkeringar. 

Förvaltningens initiala bedömning är dock att kommunens infartsparkeringar saknar 
förutsättningar för att ge lönsamhet och anser därför att en förstudie inte tas fram. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Felix Byström (SD) och Emil Högberg (S) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Propositioner 
Felix Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 

Emil Högberg (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Felix Byströms (SD) 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 
Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Felix Byströms (SD) bifallsyrkande. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 25

Diarienummer KS-2022/3107.313 

Ändring av detaljplan för Bergskammen 46, Segeltorp – 
beslut om antagande  

Kommunstyrelsens beslut 
Detaljplan för ändring av detaljplan för Bergskammen 46, Segeltorp antas enligt 
förvaltningens tjänsteutlåtande daterat 2024-02-14, med tillhörande bilagor 1, 2, 3 
och 4. 

Sammanfattning 
Detaljplanen för Bergskammen 46 vann, efter överklagande och avgörande i mark- 
och miljödomstol, laga kraft den 23 juni 2021. Detaljplanen redovisar felaktig tillåten 
byggnadshöjd för altan och felaktig högsta nockhöjd för huvudbyggnad. För att 
bygglov ska kunna ges behöver detaljplanen därför ändras. Kommunstyrelsen 
beslutade i november 2022 att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att pröva 
ändring av detaljplan för fastigheten Bergskammen 46. 

Planändringen innebär att höjdbestämmelserna ändras till korrekta höjder angivna 
som högsta nockhöjd över angivet nollplan. 

Plansamråd genomfördes under tiden 18 september - 16 oktober 2023. Granskning 
genomfördes 11 december 2023 – 12 januari 2024. Under granskning inkom 10 
yttranden men ingen har haft synpunkter med erinran. Plankartan har justerats 
redaktionellt efter granskning genom att bestämmelsen f2 tas bort, precis som 
bestämmelsen om byggnadshöjd togs bort från plankartan vid samråd. 
Utformningsbestämmelse f2 tas bort då den anger att ovan angiven byggnadshöjd får 
skyddsanordning för fallrisk uppföras, detta med anledning av att 
höjdbestämmelserna nu regleras i nockhöjd i stället för byggnadshöjd. 

Planområdet utgörs av en kuperad villatomt i ett befintligt villaområde i Segeltorp. 
Tomten är ca 700 kvadratmeter. På tomten finns utöver byggnaden, gräs, enstaka små 
träd/sly och enstaka större träd av björk och gran. Området omfattas inte av några 
riksintressen eller någon skyddsvärd natur eller särskilt biotopskydd. Inga betydande 
naturvärden finns i planområdet. 

Förvaltningens övervägande och förslag 
Planändringen överensstämmer med intentionen i den gällande detaljplanen och de 
intentioner som anges i ÖP 2050. Området är utpekat som Utvecklingsområde under 
utredning. Centrala Segeltorp är ett prioriterat område för stadsutveckling. 
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Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning av projektet utifrån platsens 
arkitektoniska och stadsmässiga förutsättningar är att byggrätten är lämplig att pröva. 

Ändring av detaljplanen föreslås att antas. 

Beslutet ska skickas till 
Fastighetsägaren Bergskammen 46 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 26

Diarienummer KS-2024/129.109 

Inriktningsunderlag för infrastrukturplanering för perioden 
2026-2037 – Södertörnsgemensamt yttrande över remiss från 
Trafikverket 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner Södertörnskommunernas gemensamma remissvar på 
Trafikverkets Inriktningsunderlag för infrastrukturplanering för perioden 2026-2037, 
enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 
I juni 2023 gav regeringen Trafikverket i uppdrag att ta fram ett inriktningsunderlag 
inför den långsiktiga infrastrukturplaneringen för perioden 2026–2037. Rapporten har 
överlämnats till regeringen och har samtidigt remitterats till berörda remissinstanser. 

I remissen presenterar Trafikverket förslag till fördelning av de ekonomiska ramarna 
för kommande nationell plan samt övergripande åtgärder inom och utanför planen 
som är avgörande för uppfyllelse av de transportpolitiska målen. 

Huddinge kommun och Södertörnskommunerna är inte utsedda remissinstanser, men 
väljer ändå att svara då transportinfrastrukturutvecklingen är en grundläggande fråga 
för kommunernas utveckling. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att Huddinge 
kommun godkänner det Södertörnsgemensamma yttrandet. Huddinge kommun 
lämnar inte något eget yttrande. 

Synpunkter i korthet från Södertörnskommunerna är att bundna objekt såsom 
Tvärförbindelse Södertörn och Spårväg syd måste genomföras. Den totala ramen för 
infrastrukturplaneringen behöver öka med 20 % och att större andel behöver gå till 
länsplanerna och specifikt till Stockholmsregionen. I övrigt delar 
Södertörnskommunerna Trafikverkets syn att det är viktigt att rusta, effektivisera och 
modernisera den befintliga infrastrukturen, vidta åtgärder för att möta klimat- och 
trafiksäkerhetsmål och klimatförändringar samt hushålla med resurser. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP), Love 
Bergström (M), Karl Henriksson (KD) och Carl-Otto Engberg (L) yttrar sig i ärendet 
innan överläggningen förklaras avslutad. 
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Propositioner 
Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till bilagt ändringsyrkande från Vänsterpartiet. 

Sara Heelge Vikmång (S) och Love Bergström (M) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut och avslag till ändringsyrkandet från Vänsterpartiet. 

Karl Henriksson (KD) och Carl-Otto Engberg (L) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Nujin Alacabeks (V) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag till 
beslut. 

Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget ändringsyrkande. 

Protokollsanteckningar 
Anders Lönroth (MP) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
Helene Olofsson, Södertörnskommunerna 
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Datum: 2024-04-10 

FÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

Ärende 26 – Inriktningsunderlag för infrastrukturplanering 
för perioden 2026–2037 – Södertörnsgemensamt yttrande 
över remiss från Trafikverket  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 
1. Kommunstyrelsen godkänner Södertörnskommunernas gemensamma 
remissvar på Trafikverkets Inriktningsunderlag för infrastrukturplanering för 
perioden 2026–2037 enligt bilaga 1 med följande ändring:
a) Delarna i remissvaret som rör Tvärförbindelse Södertörn stryks.

Bakgrund 
Vänsterpartiet har, sedan korridorsvalet för Tvärförbindelse Södertörn 
gjordes, motsatt oss byggandet av tvärförbindelsen. Vi menar att detta inte 
är ett försvarbart agerande sett till de globala klimatmål som vi strävar 
efter att nå, vare sig från Huddinge kommun sida eller Trafikverkets sida. 
För att kunna uppnå målen i Parisavtalet finns det ingen möjlighet att 
bygga fler motorvägar, snarare tvärtom, vi behöver en framtida 
infrastruktur som riktar in sig på kollektivt resande, gång, cykel och andra 
hållbara transportalternativ. Vi menar att det Södertörnsgemensamma 
remissvaret till allt för stor del fokuserar på infrastrukturlösningar som 
kommer att leda till ökade koldioxidutsläpp. 

Nujin Alacabek Robert Forsman 
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Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: KS-2024/129.109 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 26 Inriktningsunderlag för infrastrukturplanering 
för perioden 2026-2037 – Södertörnsgemensamt yttrande 
över remiss från Trafikverket 

I stort är yttrandet väl avvägt och lyfter de viktiga satsningar även 
Miljöpartiet tycker är viktiga inför den framtida utvecklingen. Men på 
frågan om Tvärförbindelse Södertörn är vi av avvikande åsikt. Som de flesta 
redan vet har vi under väldigt lång tid pekat på andra alternativ som inte 
förstör för miljö, klimat och kommande generationer. Men i och med att just 
det här ärendet kommer efter att vägplanen blivit godkänd och att ärendet i 
sig inte påverkar den processen, och skrivelsen i övrigt är bra, nöjer vi med 
att påpeka att vi inte ändrat åsikt i frågan. 

Miljöpartiet de gröna 

Anders Lönroth Louise Rollins 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 27

Diarienummer KS-2024/109.109 

Ändring av vägplan för väg 226/571 Pålamalmsvägen- 
trafikplats Högskolan - Svar på granskningsremiss från 
Trafikverket 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande över förslag till ändrad vägplan för 
anläggning/ombyggnad av väg 226/571 delen Pålamalmsvägen-trafikplats 
Högskolan, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 7 februari 2024. 

Sammanfattning 
Trafikverket har upprättat ett förslag till för anläggning/ombyggnad av på delen i 
kommuner. Ändringen av vägplan kommer gälla som ett tillägg till befintlig vägplan. 
Ändringarna innebär kortfattat att en stor del av den nya vägen, väg 566, förläggs på 
bank istället för på bro, att anslutningen mellan väg 571 och väg 566 flyttas söderut 
för att minimera risker kopplade till järnvägstunneln samt att nya kontrollplatser för 
polisen skapas längs väg 226. Den i tidigare förslag borttagna vägporten under väg 
566 har åter lagts till, för att tillmötesgå kommunens önskemål om en fungerande 
anslutning till kommande verksamhetsområde i Björnkulla. En konsekvens av 
förändringarna är att ianspråktagandet av kommunens mark i området ökar ytterligare 
i jämförelse med den lagakraftvunna vägplanen. En annan konsekvens är ökat buller 
vid Flemingsbergsskogens naturreservat samt att vägen och vägbanken ger ökade 
barriäreffekter för människor och djur. Positiva effekter av ändringen är bl.a. att 
överskottsmassor från projektet kan användas, vilket minskar miljöbelastningen. 

I föreslaget yttrande (bilaga 1) anges att kommunen kan acceptera föreslagen vägport 
som ett godtagbart alternativ även om man helst sett en trevägskorsning. En 
förutsättning är dock att porten medger en anslutningsväg av fullgod standard d.v.s. 
utförs med tillräcklig bredd och fri höjd. Huddinge kommun förutsätter även att 
kommunen ges full kompensation för alla former av intrång och fördyringar som 
förslaget till vägplan orsakar kommunen, samt att detta regleras i avtal. 

Beslutet ska skickas till 
Trafikverket 
Botkyrka kommun 
Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 28

Diarienummer KS-2022/2559.274 

Rivning, Glömstastugan, Boplatsen 1, Sibyllavägen 16 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Förvaltningen får i uppdrag att för Sibyllavägen 16, Boplatsen 1, Glömstastugan,
ansöka om rivningslov.

2. Förvaltningen får i uppdrag att för Sibyllavägen 16, Boplatsen 1, Glömstastugan,
efter beviljat rivningslov verkställa rivning av byggnaden.

3. Kommunstyrelsens förvaltning uppdras ta fram förslag kring hur fastigheten kan
utnyttjas under tiden fram till exploatering.

Sammanfattning 
Kommunen äger fastigheter som utgör markreserv inför kommande 
samhällsutveckling. Fastigheten Boplatsen 1, på vilken Glömstastugan ligger, är ett 
av kommunens strategiska fastighetsobjekt som ska behållas för att möjliggöra den 
kommande utveckling av bostäder, lokaler och infrastruktur i Glömsta. Fastigheten är 
planlagd som fritidsgård och Glömstastugan är märkt med ”q2” på plankartan vilket 
anger ”Värdefull miljö. Ändring av byggnad får inte förvanska dess karaktär”. 

Natur- och byggnadsnämnden beslutade den 19 november 2018, paragraf 15, att 
förelägga Huddinge kommun att vid vite om 0,5 mnkr kronor, senast 12 månader från 
att beslutet vunnit laga kraft, sanera byggnaden (Glömstastugan) på fastigheten 
Boplatsen 1 från hussvamp och återställa skadade delar. 

Åtgärdsföreläggandet överklagades till Länsstyrelsen som fattade beslut i ärendet den 
28 oktober 2019, ärendebeteckning 4034-7598-2019.  Beslutet ändrades endast 
avseende tidsfristen som förlängdes till 18 månader från den 3 december 2019, då 
beslutet vann laga kraft. 

För att verkställa beslutet om att sanera och återställa byggnaden beslutade 
kommunfullmäktige 20 april 2020, diarienummer KS-2018/2984 att 
kommunstyrelsens driftbudget för 2020 skulle utökas med 2,5 mnkr. 

Den 10 februari 2021 konstaterades i en rapport från White arkitekter, baserat på en 
utredning från Ocab daterad 13 januari 2021 och antikvarisk bedömning, att 
angreppen från hussvamp och mögel var så långt gångna att ”byggnaden var utom 
räddning”. 
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Den 28 april 2021 tog White arkitekter fram en rapport där 5 olika 
handlingsalternativ, förutom total rivning utan någon form av återställande, 
presenterades: 
1. Återskapa en mindre 1800-tals stuga.
2. Bevara och rekonstruera skadade delar.
3. Bygga en ny moderniserad rekonstruktion.
4. Bygga en helt ny stuga utan några kulturhistoriska värden.
5. Riva stugan med bevarande av stengrunden och sätta upp en minnesskylt.

Den 19 augusti 2021 beslutade Länsstyrelsen, efter ansökan från privatpersoner att 
inte byggnadsminnesförklara Glömstastugan. Ansökan avslogs med motiveringen att 
dess kulturhistoriska värde inte uppfyller de höga krav som ställs enligt 
kulturmiljölagen. Detta besked innebar även att en eventuell framtida ansökan om 
rivningslov beslutas av bygglovs- och tillsynsnämnden, ej av Länsstyrelsen. 

Den 22 december 2022 förpliktigade Mark- och miljödomstolen Huddinge kommun 
att till staten betala vite om 500 000 kr utifrån Natur- och byggnadsnämnden beslut 
den 19 november 2018, paragraf 15. 

Under 2023 har fortsatt olika handlingsalternativ utretts och förvaltningen gör nu 
bedömningen att byggnadens kulturhistoriska värden har gått förlorade med 
anledning av de svåra angrepp av hussvamp som byggnaden utsatts för. 

Förvaltningen föreslår att efter ett beviljat rivningslov verkställa rivning av 
byggnaden. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Emil Högberg (S), Christian Stulen 
(HP) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras 
avslutad. 

Propositioner 
Love Bergström (M) och Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 
beslut och till bilagt tilläggsyrkande från Moderaterna. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag till beslut 
och tilläggsyrkandet från Moderaterna och finner att så är fallet. 

Protokollsanteckningar 
Christian Stulen (HP) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet.

Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning. Protokollsanteckningen 
lämnas inte in i tid för justering och biläggs därför inte protokollet.
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Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: Dnr 

TILLÄGGSYRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 28 Rivning, Glömstastugan, Boplatsen 
1, Sibyllavägen 16 

Förslag till beslut: 

1. Kommunstyrelsens förvaltning uppdras ta fram förslag kring hur
fastigheten kan utnyttjas under tiden fram till exploatering.

Motivering: 

I ett Huddinge som växer är det viktigt att utnyttja markresurserna på ett 
effektivt och ändamålsenligt sätt. Det finns ofta ianspråktagna ytor som av 
olika skäl inte ska bebyggas på lång tid framöver, så som denna. Under den 
tid dessa ytor står tomma finns det en möjlighet att använda dem för 
temporära ändamål som kan gagna invånarna eller miljön, såsom 
grönområden, hundrastgårdar eller parkeringsplatser, och därmed bidra till 
en mer levande och attraktiv stadsmiljö. Inte minst kan en genomtänkt 
användande minimera förekomsten av instängslade byggplatser eller 
steniga rivningsplatser som påminner om deponier under lång tid i våra 
bostadsområden.  

Att tillfälligt använda outnyttjade ytor för olika ändamål kan också bidra till 
att öka den sociala sammanhållningen i staden och skapa mötesplatser där 
invånarna kan träffas och delta i olika aktiviteter. Det kan även bidra till att 
främja innovation och kreativitet genom att ge utrymme för nytänkande 
och temporära projekt. 
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PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Datum: 2024-04-09 
Diarienummer: KS-2022/2559.274 

Ärende 28: Rivning, Glömstastugan, Boplatsen 1, 
Sibyllavägen 16 

Glömstastugan har nu blivit ett tydligt exempel på hur vi inte kan behandla 

vår kulturhistoria. Det är tragiskt att stugan med sina höga kulturhistoriska 

värden och som tidigare använts av föreningslivet som både festlokal och 

fritidsgård på senare år läts förfalla, och nu är bortom all räddning.  

Huddinge är full med kulturhistoriska värden och vi behöver värna om vår 

kultur. Genom att hitta hållbara sätt att både bevara och uppleva det som 

Huddingeborna har skapat genom historien så skapar ett rikare liv för alla 

som bor och besöker kommunen. Det är något vi i Huddingepartiet strävar 

efter. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 29

Diarienummer KS-2024/245.214 

Tilläggsavtal till intentions- och markanvisningsavtal mellan 
Huddinge kommun och JM AB rörande fastigheterna 
Hängbjörken 1-7 m.fl. inom kommundelen Sjödalen 

Kommunstyrelsens beslut 
Tilläggsavtal till intentions- och markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och 
JM AB rörande fastigheterna Hängbjörken 1-7 m.fl. inom kommundelen Sjödalen 
avseende justering av principer vid marköverlåtelser inom detaljplanen för 
Hängbjörken samt förlängning av avtalstiden, godkänns i enlighet med bilaga till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 13 februari 2024. 

Sammanfattning 
Den 26 oktober 2020 undertecknade kommunen ett intentions- och 
markanvisningsavtal med JM AB (exploatören). I avtalet reglerades förutsättningarna 
för framtagandet av en ny detaljplan för Hängbjörken 1–7 och del av Hörningsnäs 1:1 
m.fl. inom kommundelen Sjödalen, framtida överlåtelse av mark mellan parterna
samt förutsättningarna för genomförandet av detaljplanen.

Syftet med tilläggsavtalet är att justera principerna kopplat till de planerade 
marköverlåtelserna samt att förlänga intentions- och markanvisningsavtalet till och 
med 31 december 2024. 

Beslutet ska skickas till 
JM AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 30

Diarienummer KS-2024/222.804 

Miljöbokslut 2023 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Miljöbokslut för 2023, enligt bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 
14 februari 2023, godkänns. 

Sammanfattning 
Den 25 april 2022 antog kommunfullmäktige Miljöprogram för Huddinge kommun 
2022–2025. Syftet med programmet är att peka ut riktningen för kommunens 
miljöarbete fram till år 2025. Miljöprogrammet är indelat i sex temaområden. I det 
årliga framtagandet av kommunens Mål och budget ska målen i programmet beaktas 
och tas med i nämndernas verksamhetsplaner. Miljöprogrammet ska följas upp varje 
år. Uppföljningen redovisas i Miljöbarometern som är kommunens webbaserade 
verktyg samt i ett miljöbokslut. 

Alla tre delmål för temaområdet Klimat och energi har en positiv trend. För delmål 
1.1 och 1.2 ser det trots det ut att bli svårt att nå uppsatta mål. Det tredje delmålet, 1.3 
kopplat till konsumtionsbaserade utsläpp, är svårbedömt då såväl delmålet som 
tillhörande indikator är nytt för programperioden. 

För temaområdet Hållbart byggande bedöms indikatorerna kopplat till delmålen ha 
goda möjligheter att uppnås under programperioden. Alla fem indikatorer har en 
positiv trend under 2023. Kommunens arbete med att minska klimatpåverkan samt 
verka för det hos privata aktörer vid ny- och ombyggnation behöver dock stärkas för 
att nå det övergripande målet. 

Inom temaområdet Vatten bedöms delmål 3.2 att ha goda möjligheter att nås, medan 
delmål 3.1 ej bedöms uppnås och delmål 3.3 bedöms som svårt att nå. Utav sex 
indikatorer har fem en positiv trend och en är oförändrad. Vattenkvaliteten i 
kommunens sjöar och vattendrag förväntas förbättras under programperioden, dock 
inte i den utsträckning att de når god status i enlighet med Vattendirektivet vid nästa 
bedömning 2027. 

Temaområdet Biologisk mångfald och friluftsliv som helhet bedöms ha en mycket 
god måluppfyllelse under programperioden. 
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För temaområdet Gifter i Miljön bedöms merparten av indikatorerna kunna uppnås 
under programperioden. Kunskap om och fokus på området gifter i miljön ökar i 
kommunen liksom i samhället. 

Temaområdet Informera och engagera har två delmål kopplat till sig varav det ena 
(6.1) bedöms kunna uppnås under perioden. Det andra (6.2) bedöms osäkert huruvida 
det kommer kunna nås eller inte. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth (MP), Nujin Alacabek (V), Hampus 
Holmgren (M) och Karl Henriksson (KD) yttrar sig i ärendet innan överläggningen 
förklaras avslutad. 

Propositioner 
Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla bilagt ändringsyrkande från Vänsterpartiet. 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Nujin Alacabeks (V) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget ändringsyrkande. 

Protokollsanteckningar 
Hampus Holmgren (M) och Karl Henriksson (KD) anmäler en gemensam 
protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Samtliga av kommunen hel- och delägda bolag 
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Datum: 2024-03-06 

FÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

Ärende 30 – Miljöbokslut 2023 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
1. Miljöbokslutet för 2023, enligt bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande
daterat den 14 februari 2023, godkänns med de ändringar av
måluppfyllelsebedömning som anges i beslutspunkten 2.
2. Följande måluppfyllelsebedömningar ändras:
a) Måluppfyllelsen för Minska växthusgasutsläppen från transporter ändras
från delvis uppfyllt till ej uppfyllt.
b) Måluppfyllelsen för Naturliga ekosystem med goda livsmiljöer ändras från
väl uppfyllt till delvis uppfyllt.
c) Måluppfyllelsen för Förbättrad dagvattenhantering ändras från delvis
uppfyllt till ej uppfyllt.

Bakgrund 
Miljöbokslutet analyserar hur väl kommunen uppnått de mål som satts upp 
för att leva upp till klimatmålen och Agenda 2030. Bokslutet är ett viktigt 
dokument som visar vad kommunen gör bra redan i dagsläget, vad som kan 
göras bättre och var kommunen måste lägga ner extra kraft.  

Vänsterpartiet anser att Huddinge kommun ska ha en ambitiös och 
långsiktig politik för hållbar utveckling och grön omställning. För att detta 
ska vara möjligt menar vi att man måste se på kommunens måluppfyllelse 
som ett verktyg där man hellre ska peka ut vad som inte fungerar som det 
ska och hur man ska göra för att nå ett bättre resultat. I dagsläget upplever 
vi att tendensen från det borgerliga minoritetsstyret lever kvar lite i att 
man har en väldigt generös tolkning av vad det innebär att ha en god 
måluppfyllelse. I årets miljöbokslut konstaterar vi att det finns 9 mål som 
anses uppnådda, 4 mål som anses delvis uppnådda, 1 mål anses ej uppfyllt 
och 2 mål anses svårbedömda.  

Minska växthusgasutsläppen från transporter 
Målet är att utsläppen av växthusgaser från transporter ska minska med 25 
procent från 2019 års nivå. Det är ett bra mål men vi menar att bokslutet 
inte helt kan negligera den framtida utvecklingen i Huddinge och denna går 
åt helt fel håll på just detta viktiga område. Valet att bygga Tvärförbindelse 
Södertörn kommer öka växthusgasutsläppen från transporter inom 
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FÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

Huddinge kommun Dessutom ser vi med oro på att utsläppen från resor 
som kommunen själv ansvarar för ökade med cirka 20 procent mellan 2022 
och 2023 (motsvarande 63 ton). Detta gör att vi menar att målet som idag 
bedöms som delvis uppfyllt i stället borde bedömas som ej uppfyllt.  

Naturliga ekosystem med goda livsmiljöer 
Målet anses väl uppfyllt. Detta är en bedömning vi ställer oss frågande 
inför. Vi menar att en kommun som på ett så tydligt sätt vill göra ingrepp i 
sina naturreservat till förmån för ett omfattande motorvägsbygge inte har 
en tillräckligt trovärdig politik för att upprätthålla naturliga ekosystem och 
goda livsmiljöer för djurliv eller för människors rekreation. Vi menar med 
hänsyn till detta att det är svårt att instämma i att målet ska anses vara väl 
uppfyllt, utan borde betraktas som delvis uppfyllt. 

Förbättrad dagvattenhantering 
Vi har respekt för att detta är ett långsiktigt och komplicerat arbete. 
Samtidigt så menar vi att en förbättrad ekologisk och kemisk status förs 
sjöar och vattendrag i Huddinge kommun är av största vikt för 
Huddingeborna. I vad som redovisas i miljöbokslutet är vi särskilt oroliga 
för nivåerna av fosfor i Långsjön där vi efter en lång tids arbete nu riskerar 
att se ökande halter igen. Vi anser därför att måluppfyllelsen bör bedömas 
som ej uppnådd.  

Nujin Alacabek Robert Forsman 
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Datum: 2024-04-10 
Diarienummer:  

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 30 Miljöbokslut 2023 

I den årliga uppföljningen av det ambitiösa miljöprogram som antogs under 

förra mandatperioden ser vi en positiv trend i flera viktiga indikatorer och 

målområden som inom biologisk mångfald.  

Desvärre finns det områden där vi ser att framsteg inte sker i tillräckligt rask 

takt. Utsläppen från vägtransporter är ett sådant område. I miljöbokslutet 

skriver man att kommunens rådighet i frågan är begränsad och styrs på 

nationell nivå men att kommunen som genom utbyggnad av infrastruktur 

och som trafikreglerande myndighet skapa förutsättningar för överflytt från 

bil till mer klimatsmarta trafikslag. Vi menar att kommunen genom en 

högre ambition kring infartsparkeringar och ett mer systematiskt arbete med 

laddinfrastruktur i stället kan skapa förutsättningar för bilen att vara en del 

av den gröna omställningen och att det kan göras parallellt med utbyggd 

kollektivtrafik och GC-vägnät.  

Ett annat målområde som oroar oss är vatten. Flera av Huddinges sjöar når 

inte miljökvalitetsnormen vilket påverkar djur och växtliv såväl som 

människor här i kommunen men i slutändan också Östersjön. Trots 

lagstiftning som säger att problematiken måste hanteras tycks planerade 

åtgärder inte utföras under programtiden.  

Vi ser att försämrade ekonomiska förutsättningar för verksamheterna kan 

resultera i minskad måluppfyllelse. Grundskolenämnden pekar ut ökade 

kostnader som anledningen till att andelen miljömärkta varor som köps in 

har minskat. Det är viktigt att kostnader kopplade till miljöprogrammet 

förtydligas dels för att bättre förstå när ekonomin är ett hinder för 

verksamheterna i deras omställning, dels för att vi på ett mer effektivt sätt 

ska ha möjlighet att fördela resurser där de gör mest klimat- och miljönytta. 

Hampus Holmgren (M) Karl Henriksson (KD) 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 31

Övriga frågor 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att inga övriga frågor ställs. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 10 april 2024 § 32

Diarienummer KS-2022/2744.252 

Inriktningsbeslut för Solfagraskolan 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Godkänna start av projektering av en ny skola, en 11-spelsplan och anpassning av
befintligt skyddsrum samt finplanering av mark.

2. Tilldela projektet en investeringsram på 497,5 mnkr för skola, 11-spelsplan,
skyddsrum samt finplanering av mark.

3. Uppdra Huddinge Samhällsfastigheter AB att starta projektering enligt
specifikationerna i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14
februari 2024, med tillhörande bilagor.

4. Godkänna evakueringslösning enligt bilaga 6, Evakueringsplan för Solfagraskolan.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen beslutar att uppdra åt kommunstyrelsens förvaltning att under 
projektering utreda möjligheten för en fullstor 11-spelsplan samt att klargöra den 
planerade parkeringssituationen. Återrapportering sker i samband med 
genomförandebeslut. 

Sammanfattning 
Solfagraskolans verksamhet har vuxit med åren i både elevantal och inriktning. 
Skolans inomhusmiljö har med åren försämrats, vilket har påverkat elever och 
personal negativt. Kommunen behöver därför vidta omfattande åtgärder för att 
erbjuda verksamheten ändamålsenliga och effektiva lokaler. Olika åtgärdsalternativ 
har studerats. Bedömningen är att den mest resurseffektiva lösningen är att ersätta 
befintliga skolbyggnader med en ny skolbyggnad, en ny friliggande idrottshall samt 
en 11-spels konstgräsplan. Med en enda skolbyggnad uppnås flexibilitet i utformning 
och anpassning av lokalerna utifrån verksamhetens behov samtidigt som kommunen 
får nya verksamhetslokaler som kan möta dagens energi- och miljökrav bättre än vad 
nuvarande skolbyggnader gör. 

Kultur- och fritidsnämnden har under en tid påpekat behovet av en 11-spelsplan i 
mellersta Huddinge och det har startats utredningar för att lokalisera yta för 
ändamålet, men utredningarna har inte mynnat ut i någon lösning. En 11-spelsplan är 
ytkrävande vilket är anledningen till att utredningarna inte resulterat i en lämplig 
lokalisering. Den nu föreslagna omdisponering av ytorna på Handbollen 3 och 4 samt 
Kallan 7 och 8 till följd av Solfagraskolans ombyggnad, möjliggör för en 11-
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spelsplan i mellersta Huddinge, förutsatt att skolan har dispositionsrätt över planen 
under skoltid. Investeringskostnaden för ny skolbyggnad inklusive tillagningskök och 
skolmiljö samt 11-spelsplan uppskattas för närvarande till 497,5 mnkr med en 
preliminär hyreskostnad på 34,9 mnkr per år. Investeringskostnad och hyresnivå för 
Solfagrahallen tillkommer utöver de kostnader som redovisas i detta ärende. 
Kostnadsberäkningen är baserad på framtaget lokal- och anläggningsprogram för 
skola respektive 11-spelsplan. En slutgiltig hyresoffert tas fram inför 
genomförandebeslutet baserat på en reviderad investeringsbedömning där 
systemhandlingar kommer ligga till grund för beräkningen. 

Skolbyggnaden uppskattas ha ett restvärde på 612 tkr och kommer att belasta 
kommunens resultaträkning om projektet beviljas start av produktion. 

Kostnader som finansieras av verksamheten utöver ett hyresavtal är 
evakueringskostnader, flyttkostnader, lösöre och investeringskostnader i enlighet med 
gränsdragningslistan för investeringsprojekt. Verksamheten erhåller full 
kompensation för lokalens hyreskostnad. 

Skyddsrummet på Handbollen 4 behålls men anpassas för att naturligt smälta in i 
skolmiljön. Kostnaden för anpassningarna är inkluderade i den totala 
investeringskostnaden för projektet. 

Omdisponering av utemiljön på fastigheten Handbollen 3 föranleder hyrespåverkande 
anpassningar/kompletteringar av Björkängshallen och hanteras i en egen ordning efter 
att åtgärderna är fastställda. 

Ny idrottshall på fastigheterna Kallan 7 och 8 hanteras i ett eget inriktningsärende 
2025. Solfagrahallens inriktningsärende hanteras separat med anledning av att 
lokalprogrammet för Solfagraskolans idrottshall är under framtagning och uppskattas 
vara färdig Q4 2024. För att inte försena projektet har förvaltningarna i samråd med 
Huddinge samhällsfastigheter AB beslutat att dela upp investeringsprojektet i två 
inriktningsärenden och ett genomförandebeslut, vilket innebär att verksamhetslokaler 
och -anläggningar lämnas över till verksamheten samtidigt. 

Den nya skolan med idrottshall och konstgräsplan bedöms vara inflyttningsklara till 
sommaren 2028. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Martin Nigals (SD), Hampus Holmgren (M), Karl 
Henriksson (KD), Carl-Otto Engberg (L), Eeva Laine (S), Love Bergström (M), 
Nujin Alacabek (V), Felix Byström (SD), Michael Manolescu (lokalstrateg) och 
Miray Tüysüz (lokalstrateg) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras 
avslutad. 

Propositioner 
Ordföranden frågar om sammanträdet kan ajourneras för överläggning klockan 14:04-
14:18 och finner att så är fallet. 
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Ordföranden frågar om ärendet kan bordläggas till slutet av sammanträdet och finner 
att så är fallet. 

Ordföranden frågar om sammanträdet kan ajourneras för överläggning klockan 15:39-
15:50 och finner att så är fallet. 

Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Karl Henriksson (KD) och Carl-Otto 
Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
beslutspunkt 1 och 3 i bilagt yrkande från Moderaterna, Liberalerna och 
Kristdemokraterna. Avseende beslutspunkt 2 jämkar sig Love Bergström (M), 
Hampus Holmgren (M), Karl Henriksson (KD) och Carl-Otto Engberg (L) i enlighet 
med bilagt ordförandeförslag. 

Sara Heelge Vikmång (S) och Tomas Selin (C) yrkar att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut och bilagt 
ordförandeförslag samt avslå beslutspunkt 1 och 3 i yrkandet från Moderaterna med 
flera. 

Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla bilagt ordförandeförslag. 

Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut och finner att så är fallet. 

Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
avslå eller bifalla beslutspunkt 1 i yrkandet från Moderaterna med flera och finner att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå beslutspunkt 1. 

Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att 
avslå eller bifalla beslutspunkt 3 i yrkandet från Moderaterna med flera och finner att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå beslutspunkten 3. 

Till sist frågar ordföranden om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla eller avslå ordförandeförslaget och finner att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla ordförandeförslaget. 

Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Carl-Otto Engberg (L) och Karl 
Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Love Bergströms (M) 
med fleras tilläggsyrkanden. 

Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) och Felix Byström (SD) anmäler varsin protokollsanteckning 
som biläggs protokollet. 
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Beslutet ska skickas till 
Grundskolenämnden 
Kommunstyrelsen 
Kultur- och fritidsnämnden 
Barn- och utbildningsförvaltningen 
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Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: KS-2022/2744.252 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 32 - Inriktningsbeslut för Solfagraskolan 

Förslag till beslut: 

1. Kommunstyrelseförvaltningen ska verka för att nyttja den
tidigarelagda evakueringen i syfte att påskynda färdigställandet av
skolan

2. Att fotbollsplanen utformas för att även kunna användas till
matchspel

3. Att Björkängshallens parkering inkluderas i projektet

Motivering: 

Solfagraskolans elever flyttar ut från nuvarande skolbyggnad redan till 
sommaren. Skolan skulle egentligen evakueras sommaren 2025 men man 
har tidigarelagt utflytten på grund av dålig miljö i de befintliga lokalerna. 
Eleverna kommer spendera ett helt år extra i tillfälliga lokaler i form av 
paviljonger vid Källbrinks IP. Den tillfälliga skolan ligger långt ifrån 
elevernas bostadsområde och den valda evakueringslösningen påverkar 
många familjers vardag. För att minimera tiden eleverna ska spendera i den 
tillfälliga lokalen borde kommunen nyttja den tidigarelagda utflytten till 
förmån för projektets tidplan.  

Den föreslagna fotbollsplanen uppfyller inte villkoren för matchspel. Går 
det inte att inrymma en fotbollsplan som uppfyller villkoren bör man se 
över alternativa placeringar som till exempel Kvarnbergsplan för att gagna 
föreningslivet.  

I ärendet har man inte inkluderat Björkängshallens parkering trots att den 
kommer påverkas i stor del av den föreslagna utvecklingen. För att få ett 
fungerande trafikflöde bör den inkluderas i projektet. När antalet 
parkeringsplatser minskar är det viktigt att alla parkeringsytor i området 
iordningställs. Den nuvarande parkeringsytan är en grusplan som saknar 
linjer och anvisningar. Med bättre planering och struktur kan man optimera 
antalet platser vid större event och matcher. 
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ORDFÖRANDEFÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: KS-2022/2744.252 

Ärende 32. Inriktningsbeslut för Solfagraskolan

Kommunstyrelsens beslut, tilläggsyrkande 

Kommunstyrelsen beslutar att uppdra åt kommunstyrelsens förvaltning att 

under projektering utreda möjligheten för en fullstor 11-spelsplan samt att 

klargöra den planerade parkeringsitituationen. Återrapportering sker  i 

samband med genomförandebeslut. 

Motivering 

Under beredningen av ärendet har det framkommit olika uppgifter om vilka 

krav som den förslagna 11-spelsplanen faktiskt kommer uppfylla. Detta 

behöver klargöras senast innan ett genomförandebeslut ska tas i ärendet.  

En till ytan fullstor 11-spelsplan (105x65m) är eftersträvansvärd, även om 

en fotbollsplan just på denna plats i första hand kommer att rikta sig mot 

barn- och ungdomsverksamhet, och inte gentemot seniormatcher i högre 

serier.  

Då 11-spelsplanen kommer finnas intill en skola och vara riktad mot barn- 

och ungdomar vore det även bra om den föreslagna planen går att dela in i 

två halvor som exempelvis möjliggör för två samtida turneringsmatcher på 

7-spelsplaner.

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 
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Datum: 2024-04-10 
Diarienummer: KS-2022/2744.252 

RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

Ärende 32 Inriktningsbeslut för Solfagraskolan 

Trots att eleverna flyttar ut ett helt år tidigare än planerat har man inte 
reviderat projektets genomförandeplan. Solfagraelevernas 
evakueringslösning lämnar mycket att önska och tiden i de tillfälliga 
lokalerna kommer innebära att många familjer får en betydligt mer 
komplicerad vardag. För att minimera tiden i de tillfälliga lokalerna bör man 
se över projektets genomförandeplan då eleverna är utflyttade redan till 
sommaren. Under de senaste åren har kommunen färdigställt flera nya 
grundskolor och vi är övertygade att det finns tid att vinna i projekteringen 
med den samlade kompetens som finns inom kommunkoncernen. 

Fotbollsplanen som är en del av projektet bör uppfylla kraven för matchspel. 
Det framkom redan under arbetsutskottet att den föreslagna fotbollsplanen 
är utformad på ett sätt som inte möjliggör matchspel och därför lämnade vi 
in ett yrkande till sammanträdet med kommunstyrelsen. Socialdemokraterna 
hade inte lyssnat lika noggrant på arbetsutskottet och skickade därför ut ett 
liknande ordförandeförslag under sammanträdet med kommunstyrelsen. 
Tack vare att vi i oppositionen uppmärksammade styret om fotbollsplanens 
utformning ska det nu utredas om det går att inrymma en fullstor 11-
spelsplan. Om det inte är möjligt bör man ser över placeringen.  

Inför sammanträdet skickade vi in ett yrkande om att trafikplaneringen bör 
ses över. Man har inte räknat in Björkängshallens parkeringsplatser i 
utvecklingsområdet. Vill man uppnå ett hållbart trafikflöde och möjliggöra 
för fler parkeringsplatser under matcher och event behöver hela området 
inkluderas i planeringen och de befintliga parkeringsplatserna behöver 
struktureras och rustas upp.  
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Datum: 2024-04-10 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 32 – Inriktningsbeslut för Solfagraskolan 

Vänsterpartiet har förståelse för behovet av att göra något åt situationen 
på Solfagraskolan. Lokalerna är helt enkelt inte ändamålsenliga längre. 
Sedan skolan byggdes har elevantalet blivit större och skolan har fått fler 
inriktningar som behöver verksamhetsanpassade lokaler och de anställda 
en bättre arbetsmiljö.  

I förslaget till beslut framgår att skolans befintliga lokaler ska rivas och 
ersättas med en ny skolbyggnad, en idrottshall och en 11-mannaplan för 
fotboll. Under byggtiden kommer skolans elever att få gå i tillfälliga lokaler 
i form av paviljonger på Källbrinks IP. Vi oroas också något över hur och var 
fritidsverksamheten kommer att lokaliseras under tiden de tillfälliga 
lokalerna används.  

I detta sammanhang vill vi också poängtera att kommunen har rådighet 
över bygget av en ny skola. I svaret på en interpellation från Vänsterpartiet 
gällande säkerhet på byggarbetsplatser i Huddinge anges att en tjänst finns 
upphandlad för att göra arbetsplatsinspektioner vid byggen. Tjänsten har 
hittills inte använts. Vi menar att nybyggnation av nya Solfagraskolan är ett 
utmärkt tillfälle att börja använda denna tjänst. 

Vi utgår också ifrån att både barnkonsekvensanalys och säkra skolvägar är 
viktiga faktum vid både evakuering och vid planeringen av den skolskjuts 
som kommer att krävas för barnen. 

Nujin Alacabek Robert Forsman 
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Datum: 2024-04-10 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 32: Inriktningsbeslut för Solfagraskolan 

Det är positivt att ordförandeförslaget lyfte in Sverigedemokraternas synpunkt att 
möjliggöra för att kunna dela in fotbollsplanen i två 7-mannaplaner. Vi ställer oss 
även positiva till att utreda möjligheten för en fullstor 11-mannaplan och klargöra 
den planerade parkeringssituationen. Här vill Sverigedemokraterna särskilt 
framföra att även om det skulle visa sig vara omöjligt att få in en fullstor plan 
(105x65 meter) på platsen så skulle en mindre breddning vara nödvändig, så att 
det åtminstone går att dela in planen i två 7-mannaplaner. 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 


	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsen godkänner föredragningslistan enligt utskickat förslag med följande kompletteringar:
	- Ärende 3, Årsredovisning 2023, kompletterades med handlingar den 19 mars och med reviderade handlingar den 2 april.
	- Ärende 4, Inriktningsbeslut för Solfagraskolan, kompletterades med ett reviderat tjänsteutlåtande den 25 mars.
	- Ärende 19, Valärenden, kompletterades med handlingar den 5 april.
	- Ärende 20, Månadsrapport för Huddinge kommun februari 2024, kompletterades med handlingar den 25 mars.
	- Ärende 21, Månadsrapport för kommunstyrelsen februari 2024, kompletterades med handlingar den 25 mars.
	- Ärende 22, Anmälan av delegationsbeslut, kompletterades med handlingar den 5 april.
	- Ärende 23, Meddelanden, kompletterades med handlingar den 5 april.
	- Ärende 24, Vidja - förnyat genomförandebeslut för allmänna anläggningar, kompletterades med ett reviderat tjänsteutlåtande den 9 april.
	Överläggning
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsen noterar till protokollet att ingen anmäler jäv.
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	1. Årsredovisning 2023 för Huddinge kommun enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 8 mars 2024 godkänns.
	2. Av 2023 års resultat avsätts 33 mnkr till kommunens resultatutjämningsreserv.
	3. Över- och underskott i nämndernas driftbudget 2023 överförs enligt tabell 1 i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 8 mars 2024 och redovisas under eget kapital.
	4. Överföringar av ej utnyttjad investeringsram för nämnderna år 2023 med motsvarande tillägg till investeringsbudgeten för 2024, godkänns enligt tabell 2 i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 8 mars 2024.
	5. Natur- och stadsmiljönämndens driftbudget 2024 utökas med 12,2 mnkr avseende kapitalkostnader för investeringar i gator, vägar och lantegendomar. Tillskottet finansieras med omfördelning från finansförvaltningen.
	6. Kommunstyrelsens driftbudget 2024 utökas med 24,2 mnkr avseende kapitalkostnader för investeringar i gator och vägar. Tillskottet finansieras med omfördelning från finansförvaltningen.
	7. Kultur- och fritidsnämndens driftbudget 2024 utökas med 1,1 mnkr avseende kapitalkostnader för Snättringe konstgräs. Tillskottet finansieras med omfördelning från finansförvaltningen.
	8. Samhällsbyggnadsprojekten Orangea stråket, Lekplats Kungens kurva och Effektbelysning Kungens kurva avbryts.
	Kommunstyrelsens beslut
	Natur- och stadsmiljönämndens ram utökas med 0,5 mnkr för att bekämpa invasiva arter. Tillskottet finansieras med reserverade medel för oförutsett.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Protokollsanteckningar
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	1. Reviderad avfallsplan 2021–2030, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 februari 2024, antas.
	2. Reviderade avfallsföreskrifter, bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 februari 2024, antas.
	3. Reviderade Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljö, bilaga 4 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 februari 2024, antas.
	Sammanfattning
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	1. Utredningen ”Kartläggning av orsaker bakom sjukfrånvarotalen och förslag på åtgärder för att minska sjukfrånvaron”, bilaga 1, till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 1 februari 2024, godkänns.
	2. Utredningsuppdraget som gavs i Huddinge kommuns Mål och budget 2023-2025, fastställd av kommunfullmäktige den 12 december 2022, § 8, ska anses utfört.
	Kommunstyrelsens beslut
	1. Kommunstyrelsen anslår från reserverade medel två miljoner kronor för implementering av utredningens åtgärdsförslag.
	2. Kommunstyrelsens förvaltning uppdras att återkomma till kommunstyrelsen den 2 oktober 2024 med följande:
	a. En redogörelse av vilka konkreta åtgärder som har vidtagits för att minska sjukfrånvaron i Huddinge kommun, sedan dess att kommunstyrelsen fattat innevarande beslut.
	b. En åtgärdsplan för det fortsatta arbetet baserad på de erfarenheter som gjorts under implementeringen av utredningens förslag.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Protokollsanteckningar
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	1. Huddinge Samhällsfastigheter AB ges i uppdrag att inarbeta en grundläggande upprustning och utveckling av Sundby gård, motsvarande 9 mnkr, inom 2024 års investeringsram.
	2. Kultur- och fritidsnämnden beviljas mot hemställan i delårsuppföljning per sista augusti 2024 kompensation för ökade hyreskostnader med anledning av åtgärderna enligt punkten 1 ovan.
	3. Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 februari 2024, godkänns.
	4. Utredningsuppdraget som gavs i Huddinge kommuns Mål och budget 2023, fastställd av kommunfullmäktige den 12 december 2022 § 8, ska anses utfört.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Reservationer
	Protokollsanteckningar
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 februari 2024, anses motionens förslag 1 och 3 besvarade medan förslag 2 avslås.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Reservationer
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 februari 2024, avslås motionen.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Reservationer
	Protokollsanteckningar
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 februari 2024, anses motionen besvarad.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Reservationer
	Protokollsanteckningar
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 februari 2024, anses motionen besvarad.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Reservationer
	Protokollsanteckningar
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 23 februari 2024, anses motionen besvarad.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Reservationer
	Protokollsanteckningar
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 februari 2024, avslås motionen.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Reservationer
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	1. Verksamhetsberättelse för kommunstyrelsen 2023 godkänns.
	2. En saldoöverföring med 13,6 miljoner kronor avseende oförbrukad investeringsram godkänns.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Protokollsanteckningar
	Kommunstyrelsens beslut
	1. Avstämning av nämndernas och bolagens verksamhetsplanering för 2024 godkänns.
	2. Nämnder och bolag uppmanas att till verksamhetsplaneringen 2025 beakta rekommendationer.
	3. Samtliga nämnder rekommenderas att under året prioritera och aktivt delta i den kommungemensamma översynen av intern kontroll.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 februari 2024, överlämnas till finansdepartementet som Huddinge kommuns yttrande över remissen ”Förändring genom försöksverksamhet i den kommunala sektorn” (SOU 2023:94).
	Sammanfattning
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 6 februari 2024, överlämnas till Huddinge kommuns revisorer som svar på skrivelse rörande Granskning av Huddinge kommuns effektiviseringsarbete
	Sammanfattning
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 februari 2024, överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, som svar på granskningsrapport rörande Granskning av inköp och avtalstrohet.
	Sammanfattning
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsen noterar till protokollet att det inte finns några avsägelser eller fyllnadsval att hantera.
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsen noterar informationen om månadsrapport för Huddinge kommun februari 2024 till protokollet.
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsen noterar informationen om månadsrapport för kommunstyrelsen februari 2024 till protokollet.
	Kommunstyrelsens beslut
	Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-3 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 7 mars 2024 godkänns.
	Sammanfattning
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsen noterar redovisningen av de meddelanden som förtecknats i kommunstyrelsens förvaltnings PM daterat den 19 februari 2024 till protokollet.
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	Kommunfullmäktige godkänner en reviderad nettoinvestering på 237 000 000 kr för genomförande av allmänna anläggningar inom bebyggelseområdet Vidja (detaljplanerna för Vidja etapp 1 och Vidja etapp 2).
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Reservationer
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	Mot bakgrund av kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 8 februari 2024, avslås motionen.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Reservationer
	Kommunstyrelsens beslut
	Detaljplan för ändring av detaljplan för Bergskammen 46, Segeltorp antas enligt förvaltningens tjänsteutlåtande daterat 2024-02-14, med tillhörande bilagor 1, 2, 3 och 4.
	Sammanfattning
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsen godkänner Södertörnskommunernas gemensamma remissvar på Trafikverkets Inriktningsunderlag för infrastrukturplanering för perioden 2026-2037, enligt bilaga 1.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Reservationer
	Protokollsanteckningar
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande över förslag till ändrad vägplan för anläggning/ombyggnad av väg 226/571 delen Pålamalmsvägen-trafikplats Högskolan, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 7 feb...
	Sammanfattning
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	1. Förvaltningen får i uppdrag att för Sibyllavägen 16, Boplatsen 1, Glömstastugan, ansöka om rivningslov.
	2. Förvaltningen får i uppdrag att för Sibyllavägen 16, Boplatsen 1, Glömstastugan, efter beviljat rivningslov verkställa rivning av byggnaden.
	3. Kommunstyrelsens förvaltning uppdras ta fram förslag kring hur fastigheten kan utnyttjas under tiden fram till exploatering.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Protokollsanteckningar
	Kommunstyrelsens beslut
	Tilläggsavtal till intentions- och markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och JM AB rörande fastigheterna Hängbjörken 1-7 m.fl. inom kommundelen Sjödalen avseende justering av principer vid marköverlåtelser inom detaljplanen för Hängbjörken samt f...
	Sammanfattning
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	Miljöbokslut för 2023, enligt bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 14 februari 2023, godkänns.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Reservationer
	Protokollsanteckningar
	Beslutet ska skickas till
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsen noterar till protokollet att inga övriga frågor ställs.
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
	1. Godkänna start av projektering av en ny skola, en 11-spelsplan och anpassning av befintligt skyddsrum samt finplanering av mark.
	2. Tilldela projektet en investeringsram på 497,5 mnkr för skola, 11-spelsplan, skyddsrum samt finplanering av mark.
	3. Uppdra Huddinge Samhällsfastigheter AB att starta projektering enligt specifikationerna i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 februari 2024, med tillhörande bilagor.
	4. Godkänna evakueringslösning enligt bilaga 6, Evakueringsplan för Solfagraskolan.
	Kommunstyrelsens beslut
	Kommunstyrelsen beslutar att uppdra åt kommunstyrelsens förvaltning att under projektering utreda möjligheten för en fullstor 11-spelsplan samt att klargöra den planerade parkeringssituationen. Återrapportering sker i samband med genomförandebeslut.
	Sammanfattning
	Överläggning
	Propositioner
	Reservationer
	Protokollsanteckningar
	Beslutet ska skickas till
	Ärende 3, KS, Prot (SD) Årsredovisning 2023.pdf
	Datum: 2024-04-10
	Protokollsanteckning
	Ärende 3: Årsredovisning 2023

	Ärende 6, KS, Prot (SD) Kartläggning av orsaker bakom sjukfrånvarotalen.pdf
	Datum: 2024-04-10
	Protokollsanteckning
	Ärende 6: Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i Huddinge kommun

	Ärende 7, KS, Prot (SD) Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård.pdf
	Datum: 2024-04-10
	Protokollsanteckning
	Ärende 6: Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i Huddinge kommun

	Ärende 7, KS, Yrk (M, L, KD) Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård.pdf
	Datum: 2024-04-10
	Diarienummer: Dnr
	Yrkande
	Ärende 7 Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i Huddinge kommun

	Ärende 24, KS, Yrk (M, KD) Vidja - förnyat genomförandebeslut för allmänna anläggningar.pdf
	Datum: 2024-04-10
	Diarienummer: Dnr
	Tilläggsyrkande
	Ärende 24 Vidja - förnyat genomförandebeslut för allmänna anläggningar

	Ärende 27, KS, Yrk (V) Inriktningsunderlag för infrastrukturplanering.pdf
	Datum: 2024-04-10
	FÖRSLAG
	Ärende 27 – Inriktningsunderlag för infrastrukturplanering för perioden 2026–2037 – Södertörnsgemensamt yttrande över remiss från Trafikverket

	Ärende 29, KS, Yrk (M) Rivning, Glömstastugan, Boplatsen 1, Sibyllavägen 16.pdf
	Datum: 2024-04-10
	Diarienummer: Dnr
	Tilläggsyrkande
	Ärende 29 Rivning, Glömstastugan, Boplatsen 1, Sibyllavägen 16

	Ärende 31, KS, Prot (M, KD) Miljöbokslut 2023.pdf
	Datum: 2024-04-10
	Diarienummer:
	Protokollsanteckning
	Ärende 31 Miljöbokslut 2023

	Ärende 4, KS, Yrk (M, L, KD) Inriktningsbeslut för Solfagraskolan.pdf
	Datum: 2024-04-10
	Diarienummer: KS-2022/2744.252
	yrkande
	Ärende 4 - Inriktningsbeslut för Solfagraskolan

	Ärende 4, KS, Ordförandeförslag (S) Inriktningsbeslut för Solfagraskolan.pdf
	Datum: 2024-04-10
	Diarienummer: KS-2022/2744.252
	Ordförandeförslag
	Inriktningsbeslut för Solfagraskolan Förslag till beslut

	Ärende 32, KS, Prot (SD) Inriktningsbeslut för Solfagraskolan.pdf
	Datum: 2024-04-10
	Protokollsanteckning
	Ärende 32: Inriktningsbeslut för Solfagraskolan

	Ärende 32, KS, Res (M, L, KD) Inriktningsbeslut för Solfagraskolan.pdf
	Datum: 2024-04-10
	Diarienummer: KS-2022/2744.252
	Reservation
	Ärende 4 Inriktningsbeslut för Solfagraskolan

	Ärende 26, KS, Prot (MP) Inriktningsunderlag för infrastrukturplanering.pdf
	Datum: 2024-04-10
	Diarienummer: KS-2024/129.109
	Protokollsanteckning
	Ärende 27 Inriktningsunderlag för infrastrukturplanering för perioden 2026-2037 – Södertörnsgemensamt yttrande över remiss från Trafikverket




